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Welkom in het Urban Sports Magazine! 
Wat is dit precies? Nou, dit is het 

magazine om jou kennis te laten maken 
met de nieuwe Urban Sports Agenda van 
gemeente Groningen, maar ook met alle 

kartrekkers van verschillende sporten. 
En wie ben ik? 

Ik ben Sander Rodenhuis, professioneel 
magazine-samensteller voor Essay 

Skateboard Magazine, skateboarder, 
fotograaf, ga zo maar door. 

Mountainboarder ben ik niet, al ging het 
voor de foto wel even goed. Graag neem 
ik je mee langs verschillende mensen die 
zich inzetten voor het verbeteren van de 

beoefeningsmogelijkheden 
van hun Urban Sport.

Voorw
oord

UrbanUrban‘Sporten die van oorsprong vooral worden 
beoefend door jongeren, veelal plaatsvinden 
in de stedelijke openbare ruimte, zijn ingebed 
in de ‘street culture’ en hierdoor creatieve 
en/of artistieke elementen bevatten die 
worden getoond op straat en/of via sociale 
media, mogelijk in de vorm van battles.’Sports- is de definitie die door het Mulier Instituut 

aan Urban Sports wordt gegeven.
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Urban 
   Sports    AgendaOp de volgende vier 

pagina’s gaan we 
in sneltreinvaart de 
Urban Sports Agenda 
uitleggen. Eigenlijk is 
het zonde om dat zo 
snel te doen, want er 
is keihard aan gewerkt 
door alle betrokken 
partijen. 

Welke sporten vallen onder de Urban Sports 
Agenda? 

Skateboarden
Straatvoetbal
BMX’en
Freerunning
Inlinen
Breakdance

Steppen
Calisthenics
Rolschaatsen
Graffiti
3x3 Basketbal
Mountainboarding

Urban Sports is een verzamelnaam voor sporten die 
hoofdzakelijk op straat worden beoefend. Belangrijke 
dingen die in alle Urban Sports terugkomen zijn 
onstpanning, uitdaging, lifestyle en identiteit. Ondanks 
dat je er geen vereniging voor nodig hebt, stimuleert 
Urban Sports ontmoeting en verbinding vanwege het 
open karakter. Leeftijd, achtergrond, etniciteit of inkomen 
maakt bij Urban Sports niet uit.

Dat is in elke stad weer anders. In 
Groningen zijn we tot het volgende 
lijstje gekomen:

04-11-2023
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Urban 
   Sports    Agenda voor dum

m
ies

Gaat Urban Sports alleen maar over bewegen?

Waarom is er nu dan opeens 
een behoefte aan de 

Urban Sports Agenda?

De groep Urban Sporters in Groningen wordt steeds 
groter, en laat zich dus ook meer horen. Bepaalde 
groepen hebben bepaalde wensen, en dus zet de 

gemeente de laatste jaren steeds meer in op Urban 
Sports. Denk hierbij aan het realiseren van betere 

voorzieningen zoals het nieuwe skatepark in het 
Stadspark, activiteiten te organiseren en bovenal door 

met de verschillende Urban Sports-groepen om tafel te 
zitten.

Zeker niet! Belangrijk bij Urban Sports zijn de connecties 
met cultuur, kunst en creatieve uiting belangrijk en er 
heerst een groot communitygevoel bij elke sport op zich. 

En waar moet de Agenda dan uiteindelijk voor zorgen?
Het droombeeld van alle kartrekkers is dat Groningen qua 

Urban Sports een van de beste steden van Nederland 
wordt. Dit wordt behaald door aanwezige indoor en 

outdoor Urban Sports voorzieningen en evenementen. 
Daarbij is een sterk Urban Sports Netwerk belangrijk, met 
onderlinge samenwerkingen en dus kruisbestuiving tussen 

verschillende sporten.

04-11-2023
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Urban 
   Sports    
            Agenda

Oké, en wat gaat er nou echt gebeuren?

Er zijn vier actielijnen 
vastgesteld die het droombeeld 
van de vorige pagina gaan 
ondersteunen. De vier 
actielijnen zijn:

Voorzieningen die nu aanwezig zijn 
in Groningen worden verbeterd, of 
vervangen door iets nieuws. Ook 
wordt er gekeken naar het gebruik 
van de plekken die er nu al zijn. 
Een basketbalveld of skatepark dat 
niet wordt gebruikt kan verdwijnen. 
Belangrijk om te onthouden is dat het 
niet gaat om het hebben van zoveel 
mogelijk Urban Sports-plekken, maar 
juist om het hebben van een aantal 
plekken van hoge kwaliteit. 

1 - Impuls fysieke voorzieningen

2 - Organisatie activiteiten
Het Urban Sports Event (zie het artikel op 
pagina 58) zal jaarlijks terugkomen tijdens 
de Nationale Sportweek in september. 
Ook een winterse versie is een optie, net 
als het organiseren van een landelijk of 
internationaal evenement. 
Ook zal Urban Sports aangeboden worden 
aan scholen en wijkorganisaties. Daarnaast 
is het belangrijk dat een brede doelgroep 
wordt aangesproken. Jong of oud, man 
of vrouw, iedereen is welkom bij Urban 
Sports.

8
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            Agenda voor dum

m
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3 - Samenwerking Urban Sports en Gemeente
Binnen de gemeente zal een vaste Urban Sports-post 
worden gemaakt, zodat hier altijd iemand mee bezig is. 
Het Urban Sports Netwerk zal met elkaar blijven 
samenwerken, en er komt promotie vanuit zowel het 
Netwerk als Sport050 via desbetreffende kanalen.
Ook gaat de gemeente Groningen onderzoeken of 
er samengewerkt kan worden met zowel de provincie 
Groningen als andere noordelijke gemeenten die bezig 
zijn met Urban Sports.

4 - Ontwikkelkansen Urban Sport-talenten
Dankzij actielijnen 1 tot 3 kunnen talenten binnen Urban 
Sports zichzelf blijven verbeteren. Binnen skateboarden, 
freerunnen en breakdancen zijn al een aantal toptalenten 
te vinden. Er zal ook ingezet worden op individuele 
topsportbegeleiding voor Groningse talenten. In 2023 is 
een Regionaal Topsportcentrum Urban Sports opgezet. 
Ook worden talenten via het kanaal van Sport050 
uitgelicht.

Goed om te weten is dat de Urban Sports Agenda een dynamisch stuk 
is. Dat houdt in dat de Agenda niet vaststaat voor de komende jaren, 
maar regelmatig wordt bijgewerkt. 

Twee keer per jaar kijkt de gemeente met het Netwerk welke dingen 
goed gaan, welke nog niet zo goed gaan en of er ergens anders nieuwe 

mogelijkheden liggen. De voortgang wordt bijgehouden door de 
gemeente, maar veel acties vragen om inzet van zowel het Netwerk als de 

gemeente. De verantwoordelijkheid ligt dus aan beide kanten!
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Rollend

Wie ben je en hoe oud ben je?
Bram: Bram Roenhorst, 35 jaar oud.
Wessel: Wessel Oelen, 27 jaar oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
B: Nee, ik kom oorspronkelijk uit Sleen, 
een dorpje vlakbij Emmen, maar ik 
woon sinds 2007 in Groningen toen ik 
hier kwam studeren.  
W: Ja, geboren en getogen.

Welke Urban Sport beoefen je?
B en W: Skateboarden.

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
B: Ik ben begonnen toen ik in Emmen 

op school zat. Ik was een jaar of 15 en 
ik had een identiteitscrisis.     
W: In 2006 in Groningen omdat mijn 
buurjongen, Alwin, begon met skaten 
en ik een oud board van hem kreeg. 
Niet lang daarna ben ik samen met 
Alwin naar de skatelessen van Hobbe 
Hollands in het Colosseum gegaan.

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken?
B: Ik ben nog steeds bevriend met 
mensen waar ik mee skateboardde toen 
ik jong was. Zij zijn inmiddels al lang 
gestopt, maar de vriendschap is er nog 
wel. Ook mijn beste vrienden nu zijn 
bijna allemaal skateboarders. Dus ja, het 
heeft zeker op mijn sociale leven grote 
invloed gehad. 
W: Skateboarden is een leidraad, mijn 
vrienden, werk en eigenlijk alles stroomt 
voort uit skateboarden.   

We gaan in gesprek 
met twee leden van 
Rollend Groningen, de 
vertegenwoordigers 
van skateboarders, 
inliners en BMX’ers uit 
Groningen. 
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Zie je dit ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
B: Zeker, maar voor de één is het een 
serieuze olympische sport en de ander 
pielt wat aan en drinkt er voor de 
gezelligheid een biertje bij... En beide 
zijn helemaal prima. 
W: In principe is het een Urban Sport, 
je mag het ook een lifestyle noemen. 
Ik denk dat het niet per se in een hokje 
geduwd hoeft te worden, en alleen de 
noemer skateboarden genoeg is.  

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
B: Sinds het nieuwe skatepark in het 
Stadspark er is, voornamelijk daar.
W: Paardenbak (skatepark Stadspark), 
Colosseum en op straat. Vroeger 
ook veel op het skateparkje aan de 
Helperzoom en later ook Kardinge.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker?
B: Eind 2018 schreef ik een blog 
over de dramatische toestand van de 
skatevoorzieningen in Groningen en 
dat het de hoogste tijd werd voor een 
nieuw, centraal skatepark. De blog werd 
opgepikt door de media en ik werd 
– zonder dat ik daar per se op zat te 
wachten – naar voren geschoven als 
‘voorman skateparkzaken’. In de jaren 
daarna volgden heel veel meetings 
waar ik met Wessel heen ging en later 
ook met Hobbe Hollands en Andrys 
Wierstra. Het was een hoop gepraat en 
gedoe, maar inmiddels hebben we een 
skatepark! Verder ben ik onderdeel van 
de stichting Rollend Groningen waarin 
we de stem van skateboarders, BMX’ers 
en inliners laten horen richting de 

gemeente en andere betrokkenen. 
W: Ik heb Rollend Groningen 
ondersteund met het lobbyen voor een 
nieuw centraal skatepark in Groningen.       

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? Was 
het beoefenen van de sport alleen 
niet goed genoeg?
B: Als we van Groningen een echte 
Urban Sports-stad willen maken, is 
het wel handig om onze krachten te 
bundelen. Daarnaast is het ook leuk 
om een keer wat andere mensen te 
ontmoeten dan altijd maar die skaters. 
W: In 2012 ben ik vrijwilliger geworden 
voor het Colosseum. Sindsdien zet 
ik me in voor de skate-community in 
Groningen. Ik vind het leuk om nauw 
betrokken te zijn in de community en 
hier ook iets voor terug te doen, zoals 
het organiseren van wedstrijden of 
feestjes en daardoor misschien wat 
meer aandacht voor Groningen te 
krijgen binnen de landelijke skatescene.

Welke dingen heb je zien veranderen 
in Groningen sinds je bezig bent met 
jouw sport? 
B: Skaters en de gemeente hebben 
niet altijd de beste relatie gehad in 
Groningen: skaters voelden zich niet 
gehoord en de gemeente vond dat 
wij hun straatmeubilair met rust 
moesten laten. Dat is nu heel 
anders: we zijn op een leuke, 
positieve manier met elkaar in 
gesprek en maken grote stappen 
vooruit.   
W: Ik denk dat er veel is veranderd 
binnen skateboarden sinds ik ben 
begonnen. Het is een stuk serieuzer 
geworden. Het is nu olympisch, er 
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is een officiële bond. Eerst werd het als 
sport niet serieus genomen. Dat is nu, 
ook in Groningen, wel veranderd.

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
B: Ik blijf mijn best doen om de 
skatevoorzieningen op peil te houden, 
zeker omdat de groep steeds groter 
wordt. 
W: Ik denk dat ik er in zekere mate 
wel invloed op uitgeoefend heb. 
Maar dat het ook komt door grotere 
maatschappelijke trends, zoals het 
erkennen van Urban Sports als echte 
sporten, het afnemen van de cijfers 
binnen de ongeorganiseerde sport 
en de enorme groei die skateboarden 
in de afgelopen 10 tot 20 jaar heeft 
gezien.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen? 
B: Het belangrijkste vind ik dat we 
nu betrokken worden bij keuzes en 
besluitvorming van zaken op het gebied 
van Urban Sports. Van beleid en regels 
hebben we geen verstand, maar we 
weten wel precies wat de doelgroep wil 
en waar kansen liggen. 
W: Ik weet nog niet precies wat er in 
de Urban Sports Agenda staat, maar 
ik ga er vanuit dat het skateboarden in 
Groningen er alleen maar op vooruit 
kan gaan.

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
B: Hetzelfde verhaal, dat we betrokken 
worden in de besluitvorming. 

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken, 
oplossingen, etc. waar je graag nog 
een Groningse versie van zou willen 
zien?
B: Kopenhagen is bijvoorbeeld bijna 
een level uit de Tony Hawk game: met 
veel skateparken, street spots en dingen 
daartussenin. Zoiets zou wel ‘leuk’ zijn 
in Groningen.   
W: Ik zou wel graag een grote 
internationale wedstrijd in Groningen 
zien, bijvoorbeeld op een tijdelijke 
baan in het Martiniplaza of 
Sportcentrum Kardinge, of juist meer als 
de Copenhagen Open met meerdere 
wedstrijden verspreid over meerdere 
dagen op meerdere locaties in stad. 
Ook lijkt het me tof om meer inclusieve 
architectuur in de stad te zien. Je ziet 
nu vaak dat er skatestoppers op spots 
geplaatst worden wat skateboarden 
in de openbare ruimte lastig maakt. 
Als er qua beleid en ontwerp meer 
aandacht besteed wordt aan hoe je een 
openbare ruimte in kan richten, door 
bepaald gebruik te sturen in plaats 
van naderhand oneigenlijk gebruik, 
zoals skateboarden, onmogelijk te 
maken, krijg je veel actievere en 
multifunctionele verblijfsruimtes. 
Waar veel meer mogelijk is dan 
alleen doorheen lopen of even te 
verblijven. Goede voorbeelden hiervan 
zijn Scandinavische steden zoals 
Kopenhagen en Malmö.  

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
B: Maakt niet uit, als er maar bier is. 
W: Met allemaal.
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“Voor de 
één is het 
een serieuze 
olympische 
sport en de 
ander pielt wat 
aan en drinkt 
er voor de 
gezelligheid 
een biertje bij... 

En beide zijn 
helemaal 

prima.“  
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Park
Wie ben je en hoe oud ben je?
Ik ben Keanu de Plaa en ik ben 25 jaar  
oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Ik ben hier geboren en getogen, ben 
opgegroeid in de wijk Beijum en sinds 
een aantal jaar woon ik samen met mijn 
vriendin in de binnenstad. 

Welke Urban Sport beoefen je?
Ik beoefen de Urban Sport BMX 
freestyle, en dat in de meeste freestyle 
aspecten: park, street en mijn favoriete, 
dirt rijden. 

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar? 
Ik ben op mijn 10e begonnen met 
het BMX’en op het toen nog hetende 
Pedal park in Beijum dat nu Dirt Park 
Groningen heet. Het park lag letterlijk 
voor mij aan de overkant van de weg. 

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken? 
Heel veel, ikzelf kom van een 
praktijkschool en daar werd ik niet 
bepaald gestimuleerd om dingen te 
ondernemen. Door het BMX’en heb 
ik veel andere inzichten gekregen en 
ben ik op veel verschillende plekken 
gekomen waar ik normaal gesproken 

Interview  
 

 
 

  m
et Keanu de Plaa [r]

“Door het BMX’en heb ik veel andere 
inzichten gekregen en ben ik op veel 

verschillende plekken gekomen waar ik 
normaal gesproken niet zou komen.”

Het Dirt Park in 
Beijum is een BMX-
parcours, dat vrijwillig 
onderhouden wordt 
door Jeremy Struik (38) 
en Keanu de Plaa (25). 
Laatsgenoemde voelden 
we aan de tand!
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niet zou komen. En door 
het BMX’en ben ik ook weer 
begonnen met een MBO-
opleiding als sportdocent, 
om uiteindelijk mijn droom 
achterna te gaan: te kunnen 
leven van de clinics die ik geef. 

Zie je BMX’en ook als een 
Urban Sport, of kun je er een 
eigen omschrijving/term bij 
bedenken? 
Jazeker. Of ik een andere term 
er op kan verzinnen vind ik een 
lastige, ik zou het graag willen. 
Ik voel me niet echt verbonden 
met het woord Urban Sport, 
maar ik sta wel achter dat de 
sport die ik beoefen onderdeel 
uitmaakt van deze community 
die voornamelijk hun sporten 
op straat of in het skatepark 
beoefenen. Deze sporten 
hebben veel gemeen. 

18
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Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn? 
Ik heb niet bepaald een vaste locatie 
waar ik mijn sport beoefen. Ik ben veel 
te vinden op het Dirt Park Groningen 
om lekker te vliegen, maar vooral om 
de baan te beheren. Tegenwoordig 
ben ik ook veel te vinden in het nieuwe 
skatepark in het Stadspark. Het nadeel 
van deze plekken is dat ze niet in de 
winter en de herfst te gebruiken zijn. 
En als dat het geval is, verplaats ik me 
naar het opnieuw geopende indoor 
skatepark, het Colosseum, waar je ook 
een BMX jump-lijn hebt. 

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Op het moment ben ik samen met 
Jeremy Struik bezig met het beheer 
van Dirt Park Groningen. Dit doen wij 
volledig vrijwillig, en sinds kort bieden 
we ook eigen lessen aan via Beijum 
Beweegt die ons geholpen hebben 
met het realiseren van BMX-fietsen 
op het park. Dankzij hen kunnen wij 
gratis fietsen uitlenen op het park aan 
iedereen die dat eens willen proberen 
en via hen bieden wij ook gratis lessen 
aan op het park.

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? Was 
het beoefenen van de sport alleen 
niet goed genoeg? 
Ik was gevraagd of ik deel wilde nemen 
aan de Agenda omdat ik me al veel 
heb ingezet voor de BMX-community in 
het Noorden door samen met Jeremy 
Struik het Dirt Park te beheren, plus het 
organiseren van verschillende jams en 
lessen in wijken. En ik zou graag zien 
dat de sport die ik beoefen ook bij 

andere mensen terechtkomt. Ik denk dat 
het starten van de Urban Sports Agenda 
deze Urban Sports verder kan brengen. 

Welke dingen heb je zien 
veranderen in Groningen sinds je 
bezig bent met jouw sport? 
Ikzelf BMX al 15 jaar inmiddels, en in 
de beginjaren dat ik BMX’te mochten 
wij bijvoorbeeld één keer in de 
week op maandagavond rollen in het 
Colosseum. Nadat Stichting Pedal Park 
het Colosseum overnam, werd dit voor 
meer Urban Sports opengesteld. En 
daarbij het nieuwe skatepark in het 
Stadspark, waar je voorheen eerst in te 
kleine, niet goed aangelegde parken 
moest rijden, is er nu één groot centraal 
skatepark waar iedereen samenkomt. 

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor? 
Ik denk dat Jeremy en ik veel hebben 
betekend voor de BMX-scene in 
Groningen, door het doorzetten van 
het Dirt Park in Beijum. Veel BMX-kids 
zijn begonnen bij ons, en die nemen 
we ook mee naar andere plekken, zoals 
het Colosseum of andere parken in de 
buurt om ze meer aspecten van het 
BMX’en te laten zien. 

19
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Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Dat de voorzieningen beter 
onderhouden gaan worden of 
verbeterd, en dat er een vast 
aanspreekpunt komt voor dat soort 
zaken. En daarbij dat Urban Sports 
onder de aandacht wordt gebracht in 
buurten en scholen door middel van 
Urban Sports-dagen.

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent? 
Ik heb niet echt een punt waar ik heel 
trots op ben. Ik ben wel heel enthousiast 
over alle punten die we samen hebben 
vastgesteld. Het is wel grappig om 
te zien dat we over heel veel dingen 
hetzelfde denken in verschillende 
disciplines. 

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken, 
oplossingen, etc. waar je graag nog 
een Groningse versie van zou willen 
zien? 
Ik denk gelijk aan Barçelona, het 
walhalla voor het skateboarden en het 
BMX’en. Er is daar van alles, goede 
spots om te rollen, een heel groot dirt 
park, La Poma Bike Park en goede 
parkjes. Ik zou wel graag zien dat 
Groningen het nieuwe Barça wordt. 

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken? 
Dan kies ik Peter van 84Studios, ik heb 
vaak samengewerkt met hem, maar 
nog niet eerder een biertje met hem 
gedronken. Met de ander kartrekkers 
gebeurt dat vaak genoeg, haha!
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“Ik ben wel heel enthousiast 
over alle punten die we 

samen hebben vastgesteld. 
Het is wel grappig om te 

zien dat we over heel veel 
dingen hetzelfde denken in 
verschillende disciplines.” 
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Breaking

Wie ben je en hoe oud ben je?
Ik ben Peter Buring, 39 jaar oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Ik ben opgegroeid in Assen en na de 
middelbare school naar Groningen 
verhuisd.

Welke Urban Sport beoefen je?
Breaking, of breakdance.

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Op mijn 13e ben ik begonnen in Assen.

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken?
Breaking heeft mijn hele leven een 
compleet andere richting in gestuurd. 

Dankzij de dans heb ik veel mogen 
reizen, vele nieuwe culturen en 
mensen leren kennen en op de meest 
bijzondere locaties gestaan.

Zie je breaking ook als een Urban 
Sport, of kun je er een eigen 
omschrijving/term bij bedenken?
Omdat breaking komend jaar gaat 
debuteren op de Olympische Spelen 
wordt breaking tegenwoordig als een 
sport gezien, iets wat 15 jaar geleden 
ondenkbaar was. Er komt natuurlijk 
een heel groot sportelement kijken bij 
de dans, maar het blijft een vorm van 
expressie. Vanaf het begin dat ik begon 
met breaken werd iedereen gecoacht 
om zo veel mogelijk zijn eigen weg te 
vinden. Er is een basis arsenaal aan 
moves en bewegingen die je leert 
gedurende de lessen, maar zodra je dat 

In gesprek met Peter Buring [l], een van de kartrekkers 
voor breaking, en leraar bij Breakdance school 84Studios. 
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onder de knie hebt ligt de uitdaging 
juist in het vinden van je eigen style; 
de manier die voor jou persoonlijk het 
beste werkt. In mijn optiek ben je dan 
meer met kunst en expressie bezig 
dan sport. 

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
In Groningen is onze 84Studios 
de place to be voor alles wat met 
breaking (en hiphop) te maken heeft.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Ik probeer zoveel mogelijk te 
‘providen’... mensen in staat te stellen 
om zich te ontwikkelen, een plek te 
bieden om te trainen en hoe je er een 
potentiele carrière uit kan halen.
Ik run samen met drie anderen 
84Studios waar we breakdance 
lessen, battles, workshops, etc 
organiseren. Deze workshops en 
battles vinden niet alleen plaats in de 
Studio zelf, maar doen we eigenlijk 
door de drie noordelijke provincies. 
Daarnaast hebben we bij de Studio 
een cultuureducatie aanbod en 
houden we ons bezig met graffiti en 
muurschilderingen.

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? 
Was het beoefenen van de sport 
alleen niet goed genoeg?
Dat is eigenlijk een soort van 
natuurlijk verlopen. Veel van de 
kartrekkers in de werkgroep worden 
net als ik gedreven door de passie en 
de liefde voor ons ding. De meesten 
ken ik al jaren, omdat de scenes 
over het algemeen goed op elkaar 
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aansluiten en je altijd dezelfde mensen 
weer tegenkomt op bepaalde events 
en feestjes. Daarnaast is de werkgroep 
een beetje voortgevloeid uit het project 
BackBone050 waar ik ook nauw bij 
betrokken was. 

Welke dingen heb je zien veranderen 
in Groningen sinds je bezig bent met 
jouw sport? 
Langzaam maar zeker begint er 
erkenning te komen voor alles wat op 
het gebied van Urban Sports gebeurt, 
een positieve ontwikkeling. In de 
afgelopen 25 jaar is er echter naar mijn 
inzien ook veel potentiële vooruittgang 
verloren gegaan omdat het wat lang 
duurde voordat men begreep wat Urban 
Sports precies zijn, wat het inhoud en 
waarom het zo goed werkt. Hopelijk 
kunnen we dat de komende jaren 
gezamenlijk inhalen.

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Alles op het gebied van breakdance 
de afgelopen jaren zijn voortgekomen 
vanuit initiatieven vanuit de 84Studios.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Ik hoop dat we een dansvloergedeelte 
kunnen realiseren in het Stadspark 
in fase twee van het Skatepark. 
Daarnaast zou ik graag het niveau 
van de Groningse scene een boost 
willen geven in samenwerking met de 
Urban Sports Agenda. En uiteraard het 
jaarlijkse Urban Sport Event uitbouwen 
tot een (inter)nationaal begrip! Verder 
heeft de Urban Sports Agenda zich al 
bewezen, omdat de lijntjes nu heel kort 
zijn. 

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Het Urban Sports Event.

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken, 
oplossingen, etc. waar je graag nog 
een Groningse versie van zou willen 
zien?
Ik denk dat ze in Eindhoven het meest 
in de richting komen van wat we in 
Groningen moeten willen.

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Ik drink bier met alle kartrekkers :).

26
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Wie ben je en hoe oud ben je?
Mijn naam is Alex Tjoelker en ik ben 44 jaar 
oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond?
Tot mijn zestiende in Stadskanaal, daarna in 
Groningen tot heden.

Welke Urban Sport beoefen je?
Geen, wel jaren op hoog niveau 
gebasketbald en veel straatbasketball 
gedaan...

Hoe ben je hiermee begonnen, en waar?
Mijn moeder kwam met de tip! Ik ben 2.04m 
lang, dus die dacht dat ik basketball wel 
leuk zou vinden. Ik ben op mijn twaalfde 
begonnen bij Jahn II in Stadskanaal...

Wat voor invloed heeft jouw sport gehad 
op je leven? Zijn er dingen je zonder jouw 
passie niet had kunnen bereiken?
Basketball bracht mij in aanraking met de 
hiphopcultuur en alles wat daarbij hoort, 
die liefde is nooit overgegaan... Ik heb 
internationaal veel toernooien en wedstrijden 
gespeeld, dat had ik dan helaas moeten 
missen! Verder ben ik dus veel in aanraking 
gekomen met hiphop muziek, graffiti, 
breakdance, alles wat hoort bij Urban Sports, 
eigenlijk.

Zie je basketball ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving of 
term bij bedenken?
Straatbasketball is zeker een Urban Sport: het 
speelt zich af op de pleintjes in de stad, en is 
een community met eigen cultuur.

Wat is je vaste locatie om hier mee bezig 
te zijn?
Ik bezoek af en toe nog wat pleintjes 

Alex
Tjoelker
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Alex is eigenlijk een soort joker: geen kartrekker 
voor een specifieke sport maar gewoon een 

ondersteuningspunt voor iedereen. Van 
evenementen organiseren tot advies geven 

tijdens het maken van de Agenda, Alex kan het 
allemaal.
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verspreid door de stad, maar straatbasketball 
heeft er ook voor gezorgd dat mijn knietjes 
niet meer heel veel kunnen hebben, dus 
heel intensief doe ik het niet meer.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Ik ben lange tijd werkzaam geweest voor 
Noordstaat, waarbij ik voor cultuureducatie 
veel met de verschillende Urban Sports-
disciplines te maken heb gehad. Vanuit 
die rol heeft CityLegends, zij hebben het 
eerste Urban Sports Event georganiseerd 
op verzoek van de gemeente Groningen, 
gevraagd of we onderdelen van het 
programma wilden verzorgen. Tijdens dat 
event kwamen de “kartrekkers” van de 
verschillende disciplines tot de conclusie 
dat wij dit ook vanuit Groningen zelf 
konden organiseren. Dat hebben we ook 
gedaan met een editie op het skatepark in 
Kardinge en op 23 september de editie 
in het Stadspark. Vanuit de verschillende 
disciplines ben ik eigenlijk het eerste 
aanspreekpunt met betrekking tot het event 
en de Urban Sports Agenda.

Waarom ben je je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet goed 
genoeg?
Ik zie graag dat de niet-traditionele sporten 
- die ik een warm hart toedraag - erkenning 
krijgen voor alle inzet die zij doen, met alle 
jongeren (en volwassenen) die zij bereiken 
en laten bewegen. Ik kijk graag naar nieuwe 
mogelijkheden, dus dan kijk je al snel verder 
dan je eigen sport. 

Welke dingen heb je zien veranderen in 
Groningen sinds je bezig bent met jouw 
sport?
Er zijn in eerste instantie veel meer 
basketballpleintjes bijgekomen, niet altijd 
van de meest wenselijke kwaliteit, maar 
dat is de laatste jaren ook erg verbeterd. 
Naast faciliteiten voor basketball zie je 
ook een enorme groei op het gebied van 

freerunning-, BMX- en skatemogelijkheden 
en faciliteiten, in eerste instantie 
vlotgetrokken door bevlogen beoefenaars 
van de genoemde disciplines. De gemeente 
heeft dit opgemerkt en kiest er voor om zich 
ook actief in te zetten voor de Urban Sports, 
zowel op facilitair vlak als organisatorisch en 
beleidsmatig. Dat zijn mooie stappen!

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Poeh, die credit wil ik mijzelf niet graag 
toekennen, maar ik weet dat ik altijd vol 
enthousiasme als amnbassadeur optreed 
voor de verschillende disciplines en het 
overkoepelende idee ervan.

Op welke manier gaat de Urban Sports 
Agenda bijdragen aan de verbetering van 
jouw sport in Groningen?
Het normaliseren en integreren van Urban 
Sports als volwaardig onderdeel van sport 
in de gemeente Groningen. De stappen 
worden gezet om toe te werken naar een 
soort hub waar alles kan samenkomen, een 
gecombineerde outdoor/indoor spot, goede 
faciliteiten voor de verschillende disciplines 
verspreid door de stad en een vaste rol voor 
Urban Sports bij het maken, bedenken en 
uitvoeren van sportbeleid.

Is er een punt in de Agenda waar je zelf 
het meest trots op bent?
Dat er een Agenda is!

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken, oplossingen, etc. 
waar je graag nog een Groningse versie 
van zou willen zien?
Zeeburgereiland, House of Urban Sports en 
Urban Sports Week in Amsterdam, Olympic 
Trainings Park Den Haag, en Pier 15 in 
Breda.
 
Met welke kartrekker zou je nog weleens 
een biertje gaan drinken?
Allemaal! UNITY!
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Skatepark 

Colosseum
Het enige indoor skatepark 

van Noord-Nederland, 
met Orlando Haak.
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Wie ben je en hoe oud ben je?
Mijn naam is Orlando Haak, ik ben 41 
jaar oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Ik ben geboren en getogen in 
Groningen. Wel ben ik er een aantal 
jaren tussenuit geweest voor mijn 
studie in Rotterdam, maar uiteindelijk 
ben ik toch weer teruggekomen naar 
Groningen.

Welke Urban Sport beoefen je?
Tot een aantal jaar geleden ben ik altijd 
fanatiek geweest op de BMX en fixed 
gear, tegenwoordig ben ik meer op de 
mountainbike en racefiets te vinden. 
Maar vooral fietsen in het algemeen.

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Toen ik weer in Groningen kwam wonen 
ben ik samen met een vriend begonnen 
met BMX. Toen vooral op straat en de 
stedelijke outdoor skateparken, later ook 
in het toenmalige Colosseum en nog 
later op het door ons zelf opgerichte 
PedalPark, nu Dirt Park Groningen.

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen die 
je zonder jouw passie niet had kunnen 
bereiken?
Mijn sport heeft een zeer grote invloed 
gehad op mijn leven. Vanuit de sport 
ben ik ooit Stichting Pedal Park gestart 
waarmee we een BMX parcours in 
Beijum zijn begonnen, tegenwoordig 
Dirt Park Groningen. Uiteindelijk zijn 
we hiermee gaan samenwerken met 
skatepark Colosseum, om gezamenlijk 
een indoor skate- en BMX-park op te 
richten in Backbone Vinkhuizen. Na 

acht jaar met veel plezier op die locatie 
gezeten te hebben zijn we recentelijk 
verhuisd naar een nieuwe locatie aan de 
Koningsweg in Groningen.

Je kunt dus wel stellen dat mijn sport 
een grote invloed heeft gehad op mijn 
leven en het zelfs grotendeels mijn 
leven is geworden. 

Zie je dit ook als een Urban Sport, of 
kun je er een eigen omschrijving/term 
bij bedenken?
Urban of Action Sport is toch wel een 
beetje de algemene verzamelnaam 
geworden voor dit soort sporten, dus ja, 
ik denk wel dat ik het zo zie. 

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Momenteel vooral de nieuwe locatie 
van het Colosseum aan de Koningsweg. 
Maar ik ben ook nog regelmatig te 
vinden op het Dirt Park, Kardinge of het 
nieuwe skatepark Stadspark.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Momenteel voornamelijk met het 
skatepark Colosseum, eerder veel met 
het Dirt Park en als medeoprichter 
van Stichting Backbone waar we een 
broedplek voor urban culture hebben 
opgericht. Dit was een verzamelgebouw 
waar meerdere Urban Sports en 
culturen bij elkaar konden komen. 

Waarom ben je je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet 
goed genoeg?
Met name om de positie van Urban 
Sports te versterken binnen de stad en 

Skatepark 

Colosseum
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gemeentelijk beleid, en het zichtbaarder 
maken van deze sporten.

Welke dingen heb je zien veranderen 
in Groningen sinds je bezig bent met 
jouw sport? 
Dat er steeds meer voorzieningen zijn 
voor Urban Sports.

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Grotendeels! Veel van de voorzieningen 
ben ik zelf bij betrokken geweest, met 
name voor skateboarden en BMX’en 
natuurlijk.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Ik hoop vooral dat we als sport een 
stuk serieuzer worden genomen en 
dat de zichtbaarheid vergroot zal 
worden, zodat we makkelijker en sneller 
dingen voor elkaar kunnen krijgen. 
En ik denk dat het de samenwerking 
onder de verschillende sporten en 
sportaanbieders versterkt.

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Niet per se. Ik ben vooral blij dat het op 
de Agenda komt en erkend is als sport.

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken, oplossingen, 
etc. waar je graag nog een Groningse 
versie van zou willen zien?
In steden als Eindhoven en Breda zijn 
mooie voorbeelden van grote parken 
en samenwerking. Maar ik denk dat we 
in Groningen vooral ons eigen plan 
moeten trekken en gezamenlijk iets 

moois met een eigen identiteit moeten 
ontwikkelen.

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Dit gebeurt al regelmatig met de 
verschillende kartrekkers, gelukkig 
weten we elkaar goed te vinden en is 
het altijd erg gezellig. Proost!



33

“Ik hoop vooral dat we als 
sport een stuk serieuzer 

worden genomen en dat 
de zichtbaarheid vergroot 

zal worden, zodat we 
makkelijker en sneller dingen 
voor elkaar kunnen krijgen.”
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de 
opening 

van 
 Op zaterdag 9 september 

2023 was het zover: 
de opening van indoor 
Skatepark Colosseum! 

Het had nogal wat voeten 
in de aarde, maar het 

resultaat mag er zeker 
wezen. De nieuwe locatie 

aan de Koningsweg is 
inmiddels al het vierde 

thuis van het Colosseum, 
na eerder de Peizerweg, 

Paradijsvogelstraat en 
Travertijnstraat als thuisbasis 

gebruikt te hebben. 
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Colosseum
Skatepark

Sinds 2022 werd er gewerkt aan het nieuwe park door diverse vrijwilligers 
en de vaste bemanning van het Colosseum. Afgelopen mei stelde gemeente 

Groningen een bedrag beschikbaar, waardoor skateparkbouwbedrijf 
Mud Crew kon inspringen om het park helemaal af te maken. Hierdoor 
beschikt Groningen nu weer over een hoogwaardig indoor skatepark. 

Omdat er gebruik is gemaakt van veelal dezelfde obstakels en materialen 
als in het vorige pand, voelt iedereen zich eigenlijk meteen thuis op de 

nieuwe locatie. De timing kon natuurlijk ook niet beter: tijdens de opening 
was het dan wel ruim boven de 20 graden, de winter komt toch echt om de 

hoek kijken. Zoals Floris Terpstra al zo mooi zei tijdens een uitzending van 
RTVNoord: “Zonder indoor park zou het wel echt huilen worden”.
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Tijdens de openingsdag 
werden verschillende 
activiteiten 
georganiseerd. 
Natuurlijk de opening 
door de wethouder, 
wedstrijden in 
verschillende 
categorieën, muziek 
door DJ Winchester 
en als afsluiter een 
optreden van de 
Groningse band Juno’s 
Valley.

36
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Wethouder Sport, 
Inge Jongman, 

verklaart het park 
geopend!

Eigenlijk was 
de opening een 
mooi einde van 
een zomer waarin 
Groningen niet 
alleen een indoor, 
maar ook outdoor 
skatepark geopend 
zag worden. We 
gaan de goede 
kant op!
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Straatvoetbal

met Tom Klooster
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“Ik heb vanuit het straatvoetbal 

bepaalde normen en waarden 

meegekregen, voornamelijk 

over het woord ‘respect’.”

Wie ben je en hoe oud ben je?
Tom Klooster, 23 jaar oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Yes! Ik ben in Beijum opgegroeid.

Welke Urban Sport beoefen je?
Straatvoetbal!

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Doordat ik ooit in aanraking kwam met 
de voetbal; liefde op het eerste gezicht! 
Ik ben begonnen met veldvoetbal, 
maar al gauw ben ik ook de pleintjes 
van Beijum opgegaan. Dit doordat er 
vroeger enorm veel werd gevoetbald 
op de pleintjes van Beijum en mijn 
vrienden het destijds ook deden. 

Vanzelf ben ik er, uit eigen interesse, 
dus ingerold!

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken?
Achteraf gezien heeft mijn sport 
een enorm grote impact gehad op 
mijn leven. Specifiek als het gaat 
over straatvoetbal... Ik heb vanuit het 
straatvoetbal bepaalde normen en 
waarden meegekregen, voornamelijk 
over het woord ‘respect’. Af en toe ging 
het er keihard aan toe in de kooitjes 
en kwamen er vaak genoeg koppen 
tegen elkaar aan op het pleintje, maar 
uiteindelijk eindigde dit in vrede en 
respecteerde je de ander. Daarnaast 
was en is iedereen welkom: afkomst, 
leeftijd, geslacht maakt allemaal niet uit, 
iedereen is welkom!

Ook heb ik - voetbal inhoudelijk - 
een goede techniek overgehouden 
aan het straatvoetbal. Je creativiteit 
binnen het voetbal wordt enorm op 

Hoi Tom, bedankt voor je 
bijdrage aan dit speciale 
Urban Sports Magazine! We 
gaan je een aantal vragen 
stellen om erachter te komen 
wat straatvoetbal voor jou 
betekent, en hoe jij het 
gebruikt om de lokale jeugd 
te inspireren.
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de proef gesteld wanneer je gaat 
straatvoetballen, denk aan kleine 
ruimtes, snel moeten handelen etc. 
Deze techniek heb ik meegenomen 
in mijn carrière als content creator op 
Instagram (Futbol.Inside heeft 160k 
volgers en TKTekkers 10k volgers). Op 
beide accounts maakte ik filmpjes over 
mijn eigen skills. Je zou in principe 
kunnen zeggen dat het straatvoetballen 
vroeger de basis is geweest voor een 
aantal van de dingen die ik vandaag 
de dag nog doe, zoals freestylevoetbal- 
en straatvoetbalworkshops of 
voetbalfilmpjes maken.

Zie je straatvoetbal ook als een 
Urban Sport, of kun je er een eigen 
omschrijving/term bij bedenken?
Straatvoetbal is zeker een Urban Sport, 
het wordt natuurlijk op straat beoefend.

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Er is geen vaste locatie, waar ook 
maar iets van asfalt/straat is, kun je 
straatvoetballen! Daarnaast zijn er 
natuurlijk genoeg pleintjes in Groningen 
waar je gebruik van kunt maken.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Mijn doel is vooral om weer meer 
leven in het straatvoetbal te blazen! De 
pleintjes van Groningen zijn te leeg... 
Onder andere door het organiseren 
van activiteiten of evenementen wil 
ik dit realiseren. Ik heb bijvoorbeeld 
een groot straatvoetbaltoernooi 
georganiseerd, deze vond plaats op 
op zondag 24 september 2023. 10 
teams uit 10 verschillende wijken van 
Groningen namen het tegen elkaar op 

om - voetballend - erachter te komen 
welke wijk ‘de beste van Groningen’ 
was.
Daarnaast wil ik een klankbord zijn 
voor de andere straatvoetballers in 
Groningen, inspelen op de wensen en 
hiermee aan de slag gaan! Ook bied ik 
straat- en freestylevoetbal workshops aan  
voor scholen en andere organisaties, 
om op die manier straatvoetbal op de 
kaart te zetten.
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Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? 
Was het beoefenen van de sport 
alleen niet goed genoeg?
Zie antwoord hierboven. Ik ben mij 
voornamelijk met de Agenda gaan 
bemoeien omdat ik het zonde vind dat 
er te weinig gestraatvoetbald wordt. 
Ik zag het als de ultieme kans om de 
ideeën die ik heb over straatvoetbal 
in Groningen mogelijk te kunnen 
realiseren.

Welke dingen heb je zien 
veranderen in Groningen sinds je 
bezig bent met jouw sport? 
Ik heb vooral waargenomen dat er 
een enorme achteruitgang heeft 
plaatsgevonden de afgelopen jaren, 
wat betreft het straatvoetbal in 
Groningen. Ik kan mij niet anders 
herinneren dan toen ik vroeger thuis 
van school kwam, ik mijn tas in de 
hoek gooide, de bal pakte en naar 
het pleintje vertrok! Daarin was ik niet 
de enige... Elke middag, door weer 
en wind, stond het pleintje vol met 
voetballers. Samen doorspelen totdat 
het op gegeven moment écht te donker 
wordt; genieten!

Dit zie ik tegenwoordig dus weinig 
tot niet meer gebeuren, wat ik 
doodzonde vind. Doodzonde omdat 
het straatvoetballen volgens mij van 
enorme meerwaarde kan zijn voor de 
ontwikkeling van jongeren: denk aan 
vrienden maken, normen en waarden 
meekrijgen, een betere voetballer 
worden, ga zo maar door.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Ik hoop en denk natuurlijk dat het mijn 
‘probleem’ positief zal beïnvloeden! 
Meer mogelijkheden wat betreft 
financieringen en faciliteiten, en het 
is erg fijn om direct in contact te staan 
met de gemeente. 

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Niet per se, daar kan ik meer over 
vertellen wanneer ik de definitieve 
Agenda heb kunnen zien.

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken, 
oplossingen, etc. waar je graag nog 
een Groningse versie van zou willen 
zien?
Ik ben groot fan van de app ‘Verenigde 
Straten’, dit is een initiatief van een 
aantal voetballers in Rotterdam, ook om 
daar meer leven in het straatvoetbal te 
blazen. Met deze app kunnen jongeren 
onderling wedstrijdjes organiseren 
door zich aan te melden op die app. 
Ik geloof erin dat dit in Groningen ook 
goed te integreren is.

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Met alle kartrekkers drink ik graag een 
biertje, weet dat ik altijd open sta voor 
samenwerkingen, sparringsessies, 
goede gesprekken: wat dan ook!
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“Elke middag, door weer en wind, stond 
het pleintje vol met voetballers. 

Samen doorspelen totdat het op gegeven 
moment écht te donker wordt; genieten!”
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Inline
m

et Erwin en Dennis Kloen
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“Iedereen heeft een ander 
lichaam en dat vertaalt zich 

automatisch naar je eigen en 
unieke manier van skaten.”

Wie zijn jullie en hoe oud zijn jullie? 
Dennis Kloen, 42 jaar oud, en Erwin Kloen, 
41 jaar oud.

Hebben jullie altijd in Groningen 
gewoond? 
We zijn allebei geboren en opgegroeid in 
Stadskanaal, Oost-Groningen. En we wonen 
beiden ongeveer tien jaar in de stad. Dit 
voornamelijk vanwege werk, maar ook de 
skatespots en parken, en in het algemeen 
het stadse leven waarin altijd van alles te 
doen is qua muziek, festivals en soortgelijke 
dingen.

Welke Urban Sport beoefenen jullie?
Inline skaten.
  
Hoe zijn jullie hiermee begonnen, en 
waar?
We zijn hiermee begonnen in 1996 in 
Stadskanaal. In de jaren 90 was inline skaten 
echt enorm groot, je zag het overal op tv en 
op straat. Hier in Groningen liepen we wel 
iets achter. Erwin en ik hoorden samen met 
nog een paar anderen echt bij de eerste 
generatie inliners van de regio. Er was in 
Stadskanaal toen geen skatepark meer. In 
de jaren 80 hadden de skateboarders een 
echte vert ramp, maar toen wij begonnen 
was dat helaas allemaal weg. We zijn dus 
begonnen op straat en hebben onze roots 
dus echt liggen bij het street skaten. In 
die tijd hadden we al wel contact met de 
gemeente over een skatepark. We hebben 
toen voor een zomer een soort inham waar 
vrachtwagens konden parkeren toegewezen 
gekregen. Hier hebben we zelf een klein 
skateparkje gebouwd van stapels pallets, 

oude planken en buizen. Na een jaar of drie 
was de gemeente overtuigd en werd er in 
1999 een klein skatepark gebouwd, midden 
in het centrum. 
Het was niet heel veel vergeleken met de 
huidige skateparken, maar we waren er 
enorm trots op (en nog steeds eigenlijk) dat 
we dat bereikt hadden. Zowel inline skaten 
als skateboarden begon toen echt weer te 
leven in Stadskanaal en al met al was het 
een groot succes. Ik denk ook dat de visie 
van de gemeente Stadskanaal om het parkje 
een prominente plek te geven echt een hele 
goede is geweest.

Wat voor invloed heeft jouw sport gehad 
op je leven? Zijn er dingen die je zonder 
jouw passie niet had kunnen bereiken?
Dennis: In het algemeen denk ik, wat 
ik steeds meer besef na al die jaren, 
lichamelijke gezondheid en een goede 
mentale en fysieke balans. Mijn motoriek 
was vroeger niet zo goed en dat is er ook 
echt enorm op vooruit gegaan door het 
skaten. Dat is vooral te danken aan dingen 
op je eigen manier kunnen doen, in je eigen 
tempo en dat goed of slecht zijn bij het 
skaten eigenlijk niet belangrijk is. Iedereen 
heeft een ander lichaam en dat vertaalt zich 
automatisch naar je eigen en unieke manier 
van skaten.

Voor mij zit de kracht ook in de intrinsieke 
motivatie, je hebt dus geen coach of team 
die je ter verantwoording roept als je niet 
aanwezig bent. Je gaat puur skaten, omdat 
je dat zelf wilt. Je ontwikkelt door de jaren 
heen een ijzeren discipline die je ook kan 
toepassen op elk ander aspect van je leven 

Van alle kartrekkers bezitten 
ze de meeste wielen: inline 
skaters. Erwin en Dennis, 
vertellen ons meer over hun 
Urban Sport.
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(zoals werk of school) vaak met succes, 
omdat je hebt geleerd de lat steeds een 
beetje hoger te leggen en niet op te geven. 
Daarnaast stimuleert het skaten enorm de 
creativiteit en het hebben van je eigen 
visie, mening, stijl etc. Iets wat altijd enorm 
van pas komt en zeker ook bij m’n werk als 
productontwikkelaar.
Erwin: Doorzettingsvermogen, je moet niet 
opgeven. Goede conditie en gezondheid. 
Het is fijn om een passie te hebben, iets 
waar je altijd op terug kan vallen. Verveling 
ken ik daardoor niet. Ook ontwikkel je 
een andere kijk op de openbare ruimte, 
waar ik ook mijn werk van heb gemaakt. 
Skatevideo’s hebben mijn muzieksmaak 
beïnvloed en door skaten heb ik ook veel 
plekken bezocht waar ik anders niet zou 
zijn geweest. 

Zien jullie dit ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
Het is goed is om de krachten te bundelen 
om zo meer te kunnen bereiken in de 
gemeente. Belangrijke kanttekening is 
wel dat de verschillende disciplines 
gerespecteerd en gezien worden als een 
eigen identiteit. Het is niet zo dat inlinen 
of skateboarden zomaar uitwisselbaar 
zijn met bijvoorbeeld freerunning of 
3x3 basketbal. We staan er verder wel 
positief in en zijn heel benieuwd hoe dit 
zich gaat ontwikkelen. De term Rollend 
Groningen is wel een hele goede, omdat 
tussen de behoeftes van inlinen, BMX en 
skateboarden wel enorm veel overlap zit.

Wat is jullie vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Nu vooral in het nieuwe skatepark in het 
Stadspark, maar ‘s avonds zijn we ook nog 
weleens bij skatepark Kardinge te vinden. 
Meer een noodzaak, want Kardinge is de 
enige locatie die ‘s avonds verlicht is (hint 
naar de gemeente ;)). Met een fulltime 
baan heb je op werkdagen buiten de 
zomerperiode dan eigenlijk geen andere 

optie. Skatepark Helperzoom bezoeken we 
ook graag, maar daar is de ondergrond 
nu wel erg slecht geworden, al heeft die 
rauwheid ook wel weer z’n charme. Ook 
rond de Euroborg zijn we regelmatig te 
vinden.

In welke vorm zijn jullie bezig als 
kartrekker? 
We zijn als kartrekkers vooral bezig door 
heel veel te skaten. Mensen hebben ons 
weleens verteld (pas veel later) dat ze 
zijn begonnen met skaten, omdat ze ons 
altijd zagen. Daarnaast hopen we goede 
ideeën aan te bieden voor toekomstige 
skatevoorzieningen bij bijvoorbeeld 
inspraakavonden, dat hebben we ook al 
gedaan voor het skatepark Stadspark. Dit 
heeft tot een aantal kleine aanpassingen 
geleid, zoals bijvoorbeeld de brede 
quarter.

Waarom zijn jullie je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet goed 
genoeg?
We zijn al een tijdje in gesprek met andere 
leden van Rollend Groningen die we 
regelmatig tegenkomen in de verschillende 
skateparken. We delen altijd graag onze 
visie om tot een resultaat te komen met 
een zo breed mogelijk draagvlak en we 
willen hier ook best wat moeite voor doen. 
Op een gegeven moment zijn we door 
leden van Rollend Groningen gevraagd 
of we niet ook bij de gesprekken met 
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“We delen altijd graag onze visie 
om tot een resultaat te komen met 
een zo breed mogelijk draagvlak 

en we willen hier ook best wat 
moeite voor doen.”
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de gemeente wilden aanschuiven om 
verder te praten over de nog te realiseren 
skatevoorzieningen.

Welke dingen hebben jullie zien 
veranderen in Groningen sinds jullie 
bezig zijn met inlinen?
Het positieve punt is dat we nu een super 
mooi centraal skatepark hebben in het 
Stadspark en dat er ook heel veel positieve 
aandacht voor is. Ik denk dat de meeste 
mensen niet verwacht hadden dat de 
behoefte hiervoor zo groot was en dat het 
zo’n succes zou zijn. Daaraan voorafgaand 
hebben we lange tijd alles een beetje 
achteruit zien gaan en zijn de outdoor 
parkjes behoorlijk verschraald, maar het lijkt 
erop dat we die trend nu achter ons kunnen 
laten, en ook qua onderhoud is er hier en 
daar nu wel iets gebeurd.

In hoeverre zijn jullie daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Wat betreft de achteruitgang van 
de skateparken, daar zijn we niet 
verantwoordelijk voor geweest. Het grote 
onderhoud ligt bij de gemeente, daar 
kunnen we zelf verder weinig aan doen. 
Alsnog hebben we altijd dankbaar gebruik 
gemaakt van de voorzieningen en spots die 
er zijn. Je moet het doen met de spots die 
je tot je beschikking hebt. Dat maakt dat je 
creatief moet zijn, wat er wel weer bij past. 
Uiteindelijk kan je overal skaten zolang de 
wil er is.

Op welke manier gaat de Urban Sports 
Agenda bijdragen aan de verbetering 
van jullie sport in Groningen? 
Er is al een groot skatepark gerealiseerd 
in het Stadspark. Dat is fantastisch 
geworden. Mooi dat er nu één centrale 
ontmoetingsplek is voor Rollend 
Groningen. De Urban Sports Agenda kan 
verder bijdragen aan het verbeteren van 
de kleinere parken in de randen van de 
stad, die veelal afgeschreven zijn vanwege 
barsten in de vloer of versleten obstakels. 

En hopelijk gaat de Agenda meehelpen 
in het denken over een andere inrichting 
van de openbare ruimte, zoals het gebruik 
van robuuste materialen in plaats van 
skatestoppers! Daar zijn inspirerende 
voorbeelden van in andere steden. Skaters 
en BMX-ers in de binnenstad kunnen 
verwelkomen zou een mooi streven zijn.

Is er een punt in de Agenda waar jullie 
zelf het meest trots op zijn?
Niet onze verdienste, maar het nieuwe 
park in het Stadspark is echt fantastisch! 
Alle credits hiervoor gaan naar de mensen 
die de organisatie Rollend Groningen zijn 
gestart en hebben volgehouden tot het 
skatepark er daadwerkelijk stond. Bedankt 
daarvoor!

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken of oplossingen 
waar jullie graag nog een Groningse 
versie van zou willen zien?
Genoeg, hier een aantal prachtige 
voorbeelden van skatebare openbare 
ruimtes: Kopenhagen (Icy Hills, Israels 
Plads), Parijs (La République, Bastille), 
Barcelona (Macba, Parallel) en Berlijn 
(Kulturforum). Prachtige voorbeelden 
van mooie openbare ruimte die voor 
verschillende doeleinden gebruikt kan 
worden. Om te verblijven en te ontmoeten, 
met groen, maar óók om te skaten. Deze 
voorbeelden tonen aan dat dat heel mooi 
samen kan gaan en zelfs aantrekkend werkt 
voor bezoekers van de stad. In Parijs is zelfs 
een kleine woonstraat in de binnenstad 
getransformeerd naar een stijlvol ingepast 
skatepark: Rue Léon Cladel!

Met welke kartrekker zouden jullie nog 
weleens een biertje gaan drinken?
We drinken allebei geen bier, dus dat 
wordt lastig… Maar we staan altijd open 
voor nieuwe contacten, daar hebben we 
verder geen voorkeur in. Als mensen meer 
willen weten over inline skaten of over ons 
dan zijn ze altijd vrij om ons te benaderen!
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Hartstikke leuk allemaal, 
maar waar moet 
ik heen?
A. Skatepark de Paardenbak 

Concourslaan 8
B. Sportplek Laanhuizen ‘Het Verzetje’ 

Verzetsstrijderslaan 4
C. Euroborg 

Boumaboulevard 41
D. Calisthenicspark 

Oosterkade
E. Voetbalveld/pannakooi 

Javalaan 95
F. Mountainboardpark 

Ulgersmaweg 147
G. 84Studios Breakdance School 

Ulgersmaweg 137d
H. Dirt Park Groningen 

Bunnemaheerd
I. Skatepark Kardinge 

Garsthuizermaar 
J. Skatepark Colosseum  

& parkour gym TheSpot 
Koningsweg 27-2

Er zijn natuurlijk nog meer skateparken, voetbal- 
of basketbalvelden en calisthenicsplekken, 
maar op bovenstaande locaties heb je de 
meeste kans om een van de kartrekkers tegen te 
komen.
50
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het G
roningse freerun walhalla

Wie zijn jullie en hoe oud zijn jullie?
Wij zijn Goku Destina, 28 jaar en Trini 
Ramoutar, 34 jaar. 
Wij zijn de eigenaren van TheSpot in 
Groningen, oprichters, bedrijfsleiders, en 
hoofdcoaches van Achieve Body Control en 
Team ABC.

Hebben jullie altijd in Groningen 
gewoond? 
Goku heeft tot ongeveer zijn tiende 
gewoond in Zunder in Noord-Brabant en de 
rest in Groningen! Trini komt oorspronkelijk 
uit Toronto in Canada, maar woont al bijna 
13 jaar in Nederland en heeft al die tijd in 
Groningen gewoond. 

Welke Urban Sport beoefenen jullie?
Parkour en freerunning! Goku al 15 jaar en 
Trini al 17 jaar.

Hoe zijn jullie hiermee begonnen, en 
waar?
Goku: Ik was vroeger de enige in mijn kring 
die een kon en uiteindelijk leerde ik iemand 
kennen (Sikhandre Bodha) die ook een kon 
naar het zand toe. Hij nam mij mee naar een 
vrij uurtje trainen dat elke dinsdag in een 
gymzaal werd georganiseerd. Dat heette 
‘kicks & tricks’ wat eigenlijk een vrij uurtje 
was waar je met een dikke mat en twee 
kasten gewoon kon doen wat je wilde, en 
hier hebben we samen met wat anderen op 
eigen houtje onze skills qua freerunning en 
parkour verbeterd.
Trini: Ik ben begonnen met Parkour en 
freerunning in Toronto in Canada in 2006. 
Ik was altijd het aapje rond mijn vrienden, 
en toen had ik wat Franse vrienden die mij 
wat filmpjes van Parkour lieten zien. Ik dacht 
meteen: “Nu heb ik een naam voor mijn 

We gaan op bezoek bij 
TheSpot, de thuisbasis van 

freerunnend Groningen! Goku 
Destina [l] en Trini Ramoutar 

beantwoordden onze vragen.
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TheSpothet G
roningse freerun walhalla
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gekheid!” en begon wat anderen te zoeken 
op online Parkour forums om samen buiten 
te oefenen. 

Wat voor invloed heeft jullie sport gehad 
op jullie leven? Zijn er dingen die je 
zonder jouw passie niet had kunnen 
bereiken?
Goku: Ik heb door middel van de sport mijn 
grenzen leren kennen, controle gekregen in 
alles wat ik doe en vooral mijn mindset door 
middel van de sport kunnen uitoefenen in 
alles wat ik in het leven doe. Mijn motto is 
ook altijd: Je kan alles bereiken wat je wilt, 
als je het maar echt wilt en er echt voor gaat 
en genoeg tijd aan besteedt.
Trini: Parkour en freerunning hebben 
mijn leven op vele manieren beïnvloed. 
Ze dienden als een essentiële uitlaatklep 
voor het omgaan met mijn emoties, het 
overwinnen van obstakels en het ontwikkelen 
van fysieke en mentale kracht. Het heeft me 
geleerd om obstakels als kansen te zien en 
verschillende perspectieven te omarmen.

Zien jullie dit ook als een Urban Sport, of 
kunnen jullie er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
We zien Urban Sports als een alternatieve 
tak van sport, in tegenstelling tot traditionele 
sporten zoals voetbal en tennis. Naar mijn 
mening vereist het juist meer aandacht, 

begeleiding en faciliteiten, omdat de 
vaardigheidsniveaus en technieken meer 
focus en precisie vergen. Hierdoor kan het 
soms als gevaarlijker worden beschouwd, 
vooral als er onvoldoende middelen en 
voorzieningen beschikbaar zijn.

Wat is jullie vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
TheSpot aan de Koningsweg, de eerste 
Parkour en freerunning gym in Groningen, 
en natuurlijk elk muurtje, stoep, en obstakel 
in de buitenomgeving.

In welke vorm zijn jullie bezig als 
kartrekker?
Wij vervullen de rol van de verbindende 
schakel tussen diverse atleten, docenten 
en bewegingscoaches in verschillende 
disciplines, met als ultiem doel het succesvol 
realiseren van projecten. Onze activiteiten 
omvatten het faciliteren van lessen, 
workshops, demonstraties, open trainingen, 
competities en evenementen voor Parkour 
en freerunning, terwijl we tegelijkertijd 
andere Urban Sports-groepen ondersteunen. 
Bovendien is Goku bezig met het ontwerpen 
van zowel buiten- als binnenparken 
voor multifunctionele beweegplekken, 
geïnspireerd op de parkour-cultuur waarin 
er geen vaststaand pad is. We streven er ook 
naar om een programma op te zetten dat 
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topsporttalenten in het Noorden van het land 
de mogelijkheid biedt van topsportcoaching 
om hen te helpen bij het bereiken van hun 
doelen.

Waarom zijn jullie je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet goed 
genoeg?
Ons uiteindelijke doel is om de interesse 
in de sport te vergroten en meer 
mogelijkheden te creëren. Dit willen we 
bereiken door de sport toegankelijker te 
maken en eventuele tekortkomingen aan te 
pakken, zodat de sport veilig en correct kan 
worden beoefend en op een goede manier 
kan worden doorgegeven aan toekomstige 
generaties. Nee, alleen de sport beoefenen 
was voor ons niet genoeg; we wilden een 
positieve impact hebben op de gehele 
gemeenschap.

Welke dingen hebben jullie zien 
veranderen in Groningen sinds jullie 
bezig bent met jullie sport?
We hebben verschillende positieve 
veranderingen waargenomen in Groningen 
sinds we begonnen zijn met onze sport. 
Dit omvat de toename van de bekendheid 
van de sport, veranderende percepties 
onder de inwoners, de groei van onze 
gemeenschap en de toenemende steun 
en interesse van de gemeente. Wat vooral 
opvalt, is dat Parkour en freerunning nu 
herkend en erkend wordt door mensen 

van alle leeftijden als een echte sport. Het 
wordt niet langer beschouwd als slechts een 
trucje of roekeloze bezigheid. Onze sport 
is juist gebaseerd op controle en precisie, 
en het vereist een gedegen opbouw en 
stapsgewijze ontwikkeling van vaardigheden.

In hoeverre zijn jullie daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Wij dragen een aanzienlijke 
verantwoordelijkheid voor deze 
veranderingen. Sinds het begin zijn we 
actief bezig met het verspreiden van de 
voordelen van onze sport en hoe deze 
sport iedereen kan helpen. We zijn al meer 
dan tien jaar actief binnen de Parkour en 
freerunning community in Groningen. We 
organiseren regelmatig trainingssessies 
en kleine bijeenkomsten, en begeleiden 
de nieuwe generatie niet alleen op het 
gebied van vaardigheden en technieken, 
maar ook op het gebied van mentaliteit en 
zelfvertrouwen.

Een mooi voorbeeld hiervan is ons team, 
Team ABC (Achieve Body Control), dat 
bestaat uit atleten en docenten die bij ons 
zijn begonnen met les krijgen toen ze 
nog jong waren. Ze zijn nu uitgegroeid 
tot zelfstandige individuen die weten wat 
ze willen en zich volledig toewijden aan 
hun doelen. Ze passen de juiste mindset, 
doorzettingsvermogen en discipline toe, 
vaardigheden die ze onder andere hebben 
geleerd door middel van onze sport. We 
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hopen dat we een positieve bijdrage hebben 
geleverd door hen het juiste voorbeeld te 
geven.

Op welke manier gaat de Urban Sports 
Agenda bijdragen aan de verbetering van 
jouw sport in Groningen? 
De Urban Sports Agenda zal op 
verschillende manieren bijdragen aan de 
verbetering van onze sport in Groningen. 
Het zal allereerst meer kansen creëren voor 
zowel jongeren als volwassenen om de sport 
veilig en correct te beoefenen. Hierdoor 
hopen we dat de interesse in de sport 
zal toenemen en dat er meer animo voor 
ontstaat.
Daarnaast kunnen we met de ondersteuning 
van de Urban Sports Agenda verwachten 
dat er meer geschikte locaties beschikbaar 
komen, zoals straatspots en goed uitgeruste 
parken. Dit zal de mogelijkheden voor 
training en het beoefenen van onze 
sport aanzienlijk vergroten. Het resultaat 
zou een bloeiende community en een 
groeiend aantal beoefenaars kunnen zijn, 
wat uiteindelijk de sport in Groningen zal 
verbeteren en versterken.

Is er een punt in de Agenda waar jullie 
zelf het meest trots op bent?
Ja, we zijn bijzonder trots op het feit dat de 
Urban Sports nu meer kansen krijgen om te 
groeien en dat er nauwe samenwerking is 
ontstaan met de gemeente en met relevante 
leiders en vertegenwoordigers van diverse 
disciplines binnen Urban Sports. Dit toont 
aan dat er erkenning en ondersteuning is 
voor onze sport, en dit zal ongetwijfeld 
bijdragen aan de ontwikkeling en bloei van 
Urban Sports in onze regio.

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken of plossingen waar 
je graag nog een Groningse versie van 
zou willen zien?
Ja, een voorbeeld dat we graag in 
Groningen zouden willen zien is iets 
vergelijkbaars met Area 51 in Eindhoven. 
Dit zou een Urban Sports Center zijn waar 
verschillende disciplines samenkomen 
en elkaar versterken om het beste uit de 
sport en uit elkaar te halen. Het idee is dat 
door samen te werken, we een sterke en 
bloeiende gemeenschap kunnen creëren 
die de ontwikkeling van Urban Sports in 
Groningen bevordert.

Met welke kartrekker zouden jullie nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Met alle kartrekkers! Maar we lusten liefst 
een andere drank dan bier!
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Urban
Sports

Event

2023
Het maakt niet uit welke Urban Sport je 
beoefend, als je in Nederland bent, ben 
je gebonden aan het weer. En dan kan 
het wel eens zo zijn dat het vaak regent. 
Helaas was dit ook het geval tijdens het 
Urban Sports Event op 23 september, 
dat plaatsvond op het nieuwe skatepark 
in het Stadspark, reeds in het voorjaar 
geopend.
Ondanks het wisselvallige weer werd er 
door iedereen hard gewerkt om zoveel 
mogelijk van de oorspronkelijke plannen 
door te laten gaan.
Tussen de buien door werd het 
skatepark zo snel mogelijk droog 
gemaakt door organisatie en bezoekers, 
tijdens de verschillende plensbuitjes 
schuilde iedereen onder een van de 
kraampjes. Juist die momenten waren 

een geschikt moment om ideeën voor 
fase twee van skatepark ‘de Paardenbak’ 
te ontwikkelen, of om bezoekers uit te 
leggen wat de verschillende sporten nu 
inhouden.
Uiteindelijk was er - verspreid over 
de dag - genoeg zonneschijn om 
een skateboard- en BMX-wedstrijd 
te organiseren, met als afsluiter een 
best run contest van de freerunners. 
Tussendoor werd er nog gebreakdancet, 
en ook de graffitibussen werd snel in 
handen genomen bij elk droog moment. 
Alles op Rolletjes vond een klein stukje 
droog skatepark voor het organiseren 
van een workshop, en er werd door 
iedereen genoten van de pizza’s van 
Giorgio.
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Nadat de plannen voor fase twee werden 
besproken, doet voormalig Nederlands 

kampioen Daniel Moragues mee aan de best 
trick wedstrijd voor de skateboarders.
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Dit scherm zagen we 
vaak voorbij komen 
op deze dag!

Jai Bos, ook al eens N
ederlands Kam

pioen geweest, tijdens 
de freerunwedstrijd. O

ok deze werd gewonnen door Jai.
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84Studios lid Dennis van der Leij in actie.
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Robin Hayford tijdens de 
skatewedstrijd, en een FC 

Groningen-fan aan het werk.
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Een van de jongste deelnemers 
aan de freerunwedstrijd. Hier 

gaan we vast meer van zien de 
komende jaren!
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Een wandeling met 
Rollend Groningen en 
Stadsontwikkeling
Op een donderdagmiddag halverwege 
september liepen Bram Roenhorst en 
Hobbe Hollands een rondje door het 
centrum van Groningen. Niet zomaar een 
rondje natuurlijk, het moet natuurlijk wel 
interessant genoeg zijn voor dit Urban 
Sports Magazine!
Nee, Hobbe en Bram liepen samen met 
stadsontwikkeling een rondje om te kijken 
naar de plannen voor de Grote Markt, 
het Damsterdiepplein, en hoe skaters en 
gemeente daarin kunnen samen werken.

Misschien klinkt het raar dat deze twee leden 
van Rollend Groningen alweer op zoek gaan 
naar nieuwe projecten, nu het eerste deel 
van het skatepark in Stadspark net klaar is. 
Maar, vraag eens aan een skater wat nou 
leuker is: skaten in een park, of skaten op 
straat. Grote kans dat de meerderheid een 
voorkeur heeft voor straatskaten. Waarom? 
Skaten op straat brengt meer uitdagingen 
met zich mee, is veelzijdiger dan elke keer 
hetzelfde park bezoeken, en bovendien is 
de hele cultuur van skateboarden gebaseerd 
op straatskaten. Dit geldt ook voor inline 
skaten en BMX’en, maar ondergetekende 
heeft de meeste persoonlijke ervaring met 
skateboarden, en dus is dat het oogpunt van 
dit artikel. 
Complete magazines en hele films 
worden gevuld met tricks die op de meest 
uiteenlopende plekken gedaan worden. 

Hierbij ligt een grote focus op een soort 
ontdekkingstocht binnen deze media. 
Het zien van nieuwe plekken leidt tot 
verwondering: waar is dit? Hoe kom ik 
daar? Is er in mijn stad iets vergelijkbaars? 
Soms is het niet eens nodig om de 
allerbeste trick te doen op een specifieke 
plek, als de combinatie van spot en foto of 
video goed genoeg is, kan de kijker alsnog 
zin krijgen om zijn of haar skateboard te 
pakken en op pad te gaan. 

Dat is de beknopte versie van wat 
straatskaten betekent voor de meeste skaters. 
Wat hopelijk duidelijk wordt uit dit verhaal 
is dat het niet uitmaakt hoe groot en luxe 
een gloednieuw skatepark is, uiteindelijk 
hou je een groep skaters die op straat gaat 
skaten omdat het er nou eenmaal bijhoort. 
Het is dus belangrijk dat er word gekeken 
naar hoe die groep de openbare ruimte kan 
gebruiken zonder daar schade en/of overlast 
bij te veroorzaken.
En dat is nou eigenlijk precies waarom Bram 
en Hobbe met Stadsontwikkeling op pad zijn 
gegaan. Zowel vanuit Rollend Groningen 
als de gemeente was er behoefte aan een 
praktisch gesprek om te kijken hoe elke kant 
naar het verhaal kijkt en daar begrip voor 
krijgt.

De wandeling begon bij Academie Minerva, 
waar bankjes staan die na een enkele 
avond skaten al lichte schade opliepen, 
maar vervolgens niet meer gebruikt zijn 
door skaters omdat de kwaliteit van de spot 
niet hoog genoeg is. Het soort steen dat is 
gebruikt voor deze bankjes heeft namelijk 
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de eigenschap om snel af te brokkelen, 
iets wat natuurlijk wordt versterkt door 
skateboarden. Oplossing: het gebruik van 
andere materialen, zodat de bankjes langer 
meegaan bij gebruik door skaters en om 
schade te voorkomen. Volgende halte van 
de stadswandeling zijn de tijdelijke banken 
en bloembakken op de hoek van de Grote 
Markt, naast de Burger King. Hier werden 
ideeën uitgewisseld over de samenstelling 
van dit soort tijdelijke plekken. Moet deze 
tijdelijke plek ook geschikt zijn voor andere 
functies?
Dit hoeft niet te betekenen dat er opeens 
een mini-skatepark naast de Burger King 
geplaatst moet worden. Waar je meer aan 
kan denken is het verstevigen van de hoeken 
van verschillende objecten, en opstelling 
die skaten mogelijk maakt. Een bankje is 
immers nog steeds een bankje als de hoek 
verstevigd is. Mocht het bankje ooit gebruikt 
worden als skatespot, is de 
kans op schade aanzienlijk 
lager. Als er in het ergste 
geval dan toch schade 
wordt veroorzaakt door een 
skateboard, blijft de functie 
van het bankje als zitvlak 
nog steeds overeind. 

Ook de plantenbakken naast 
het Forum op de Nieuw 
Markt werden bekeken, waar 
sinds de oplevering van 
de Nieuwe Markt al menig 
skatesessie is gehouden. 
Zowel Stadsontwikkeling als 
de kartrekkers van Rollend 
Groningen waren het eens 
over het feit dat de schade aan de bakken 
zichtbaar was, maar niet voor de toevallige 
voorbijganger. Dit lijkt te komen door het 
gebruik van een hoogwaardig materiaal, 
dat goed bestand is tegen het gebruik 
door skaters, inliners of BMX’ers! Een groot 
verschil met de bankjes bij Minerva.

Verder spraken de aanwezigen over hoe 
nieuw te bouwen plekken in de toekomst 
al vooraf rekening kunnen houden met 
Urban Sporters die eventueel van deze plek 
gebruik gaan maken. Dit kan dus zijn door 
middel van gesprekken over indelingen van 
deze plekken of materiaalgebruik. En waar 
de ene locatie wel geschikt gemaakt kan 
worden voor Urban Sports in de openbare 
ruimte, is het op een andere plek misschien 
beter als er skaten of BMX’en ontmoedigd 
kan worden. Hoe moet dit geregeld 
worden? Om zomaar een voorbeeld te 
noemen: in Bordeaux zijn verspreid door 
de stad op verschillende plekken borden 
geplaatst, die aangeven of skaten op die 
plek aan te raden is. Er staat een kleine 
handleiding bij met geschikte tijdstippen, 
maar er kan ook aangegeven worden dat het 
beter is om daar helemaal niet te skaten. 

Eigenlijk beginnen veel van 
bovengenoemde oplossingen en problemen 
bij communicatie. En laat dat nou juist zijn 
waar de Urban Sports Agenda de gemeente 
en kartrekkers in voorziet: een duidelijke 
communicatie met afspraken en doelen, die 
er uiteindelijk voor zorgen dat Urban Sports 
in Groningen nog verder kan bloeien.
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Alles 
     

Rolletjes

op
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Alles 
     

Wie ben je en hoe oud ben je?
Ik ben Rowan Bartelink, 33 jaar en maak 
onderdeel uit van Alles op Rolletjes.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Ik ben een geboren en getogen 
Groninger, een echte Stadjer.

Welke Urban Sport beoefen je?
Skateboarden en rollerdancing, dansen 
op rolschaatsen.

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Skateboarden had altijd al mijn 
interesse, na veel blessures stap ik 

langzaam over naar rollerdancing.

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen je 
zonder jouw passie niet had kunnen 
bereiken?
Het gevoel van samen zijn, het 
verleggen van grenzen en tijd besteden 
buiten in de zon is voor mij altijd erg 
belangrijk geweest. Ik heb geleerd door 
te gaan, te pushen, en heb een echte 
doorzettersmentaliteit gekregen door 
skateboarden. Altijd nóg een try, nog 
een poging, perfectioneren en oefenen 
totdat de stijl er vanaf druipt. 

Rolletjes

“Het gevoel van samen zijn, het 
verleggen van grenzen en tijd 

besteden buiten in de zon is voor 
mij altijd erg belangrijk geweest. 

Ik heb geleerd door te gaan, 
te pushen, en heb een echte 

doorzettersmentaliteit gekregen 
door skateboarden.”

Alles op Rolletjes is een collectief voor vrouwelijke en 
lhbtq-skaters, en wordt gerund door vier toegewijde 

kartrekkers. Rowan Bartelink [l] vertelt ons er iets over.



68

Zie je dit ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
Skateboarden is zeer zeker een Urban 
Sport, hoewel ik het meer een extreme 
sport vind waar de regels zijn zoals jij 
die bepaald en grenzen zijn zo ver als 
jij die legt.

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Bij de Euroborg, en skateparken 
Kardinge en Stadspark, en in de winter 
in het Colosseum.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker? 
Ik hype mensen om samen te skaten, 
bouw aan een community waar 
vrouwen en lhbtq-mensen zich veilig 
kunnen voelen en beginners de ruimte 
krijgen om hun ding te doen. Daar is 
nogal een gebrek aan.

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? 
Was het beoefenen van de sport 
alleen niet goed genoeg?
Ik denk dat het andersom is, de 
gemeente wil graag helpen waar we al 
lang mee bezig waren!

Welke dingen heb je zien 
veranderen in Groningen sinds je 
bezig bent met jouw sport?
De laatste tijd zie ik meer 
samenwerking tussen partijen waardoor 
er wel wat wordt geregeld voor de 

community. Eindelijk staan we met z’n 
allen met alle handen op een buik. Dit is 
fijn voor de toekomst van urban/extreme 
sports en de scene in Groningen.

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
Zo verantwoordelijk als we ons zelf 
maken. Als wij het niet doen voor de 
vrouwen en lhbtq-community, wie dan? 
Het is een privilege om iedereen bij 
elkaar te brengen.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen? 
Hopelijk meer events, meer faciliteiten 
en middelen voor de organisaties om dit 
samen te doen. 

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Ik ben er trots op dat het eindelijk van de 
grond komt en dat we als gemeenschap 
gezien worden. Dat is al een hele 
vooruitgang. 

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken of oplossingen 
waar je graag nog een Groningse 
versie van zou willen zien?
Ja, Nijmegen heeft een vette hub met 
Waalhalla, veel evenementen, inclusie 
en samenhorigheid in al deze dingen. 
Ik denk dat Groningen van vrijwel elke 
stad wat kan leren want Groningen loopt 
hierin ernstig achter. Maar de toekomst 
ziet er zonnig uit!
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Mountainboarden

Wist je dat het enige mountainboard-
park van Nederland zich in Gronin-
gen bevindt? Jazeker! Alleen dat is 
al genoeg om kersverse kartrekker 

Nicole Vos aan de tand te voelen over 
die plank met dikke wielen.
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Mountainboarden

Wie ben je en hoe oud ben je?
Mijn naam is Nicole en ik ben 27 jaar. 

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Ik ben opgegroeid in de Pekela’s, maar 
na de middelbare school ben ik naar de 
stad Groningen verhuisd. 

Welke Urban Sport beoefen je?
Mountainboarden, ook bekend als 
dirtboarden. Dit is een soort snowboard 
op luchtbandjes. Het is een beetje 
een mix van snowboarden, BMX’en en 
skateboarden.
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Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Mijn eerste keer op een mountainboard 
was tijdens MadNes Festival, op 
Ameland. Het mountainboardpark geeft 
hier clinics om mensen kennis te laten 
maken met de sport. Na het festival 
kwam ik steeds vaker op het park langs. 

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken?
Afgelopen jaar heeft het een grote 
invloed op mijn leven. Ik ben blijven 
plakken bij het mountainboardpark 
omdat ik wilde blijven boarden en meer 
wilde leren.  
Toen Rogier van Cann, de oprichter 
van ons park, aangaf dat hij dit jaar 
ging stoppen, bleven er twee keuzes 
over. Niet meer boarden of met de 
vrijwilligers die overbleven het park 
staande proberen te houden.
Inmiddels heeft Rinus Brander, die er 
als vrijwilliger het langst bij was, ook 
besloten dat het tijd is voor iets nieuws. 
Het is voor mij nu vooral vallen, opstaan 
en doorgaan. 

Zie je dit ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
Ligt eraan wat wordt verstaan onder 
Urban Sports. Door de jaren heen heeft 
de term verschillende betekenissen 
en imago’s gekend. Mountainboarden 
is zeker geen sport die is ontstaan in 
stedelijke gebieden. De boards zijn 
gemaakt om off-road te gaan en dat is 
lastig in de stad. 
Ik denk dat er toch veel overeenkomsten 
zijn qua cultuur en lifestyle, 

bijvoorbeeld het zoeken naar adrenaline 
rushes, vallen en opstaan, het blijven 
pushen tot het lukt, de drang om tegen 
de dagelijkse sleur van het stedelijke/
de menigte in te gaan. Ook zijn de 
namen van de tricks vaak hetzelfde als 
bij skateboarden/snowboarden. 

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Het Mountainboardpark ligt vlakbij 
Ulgersmaweg 147, aan het fietspad 
Hunzeboord naast Stiefbeen en Zoon. 

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker?
Ik ben nu bezig met het bestuur van het 
park. Dit houdt in dat ik iedere zondag 
aanwezig ben om les te geven en het 
park te onderhouden. De komende tijd 
ben ik hard op zoek naar meer mensen 
die hun steentje willen bijdragen om 
het park staande te houden. We hebben 
meer mensen nodig die het leuk vinden 
om te maaien, te shapen, les te geven, 
kinderfeestjes bij te staan en algemene 
klusjes te doen.

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? Was 
het beoefenen van de sport alleen 
niet goed genoeg?
Het beoefenen van de sport is zeker 
goed genoeg als je er eenmaal 
bekend mee bent. Helaas is het 
mountainboarden erg onbekend 
en weten veel mensen niet eens 
dat het enige mountainboardpark 
van Groningen al tien jaar aan de 
Hunzeboord in het mooie Groningen 
ligt. 
Ik wil me dan ook bemoeien met de 
invulling van de Agenda zodat meer 
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“Er zijn veel overeenkomsten qua cultuur en 
lifestyle: het zoeken naar adrenaline rushes, vallen 
en opstaan, het  blijven pushen tot het lukt.”
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mensen kennis maken met het boarden 
en ons park. 

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Het zou geweldig zijn als we 
met behulp van de Urban Sports 
Agenda meer bekendheid creëren 
voor de sport. Het is zonde dat 
niet meer mensen bekend zijn met 
mountainboarden. De gemeente 
heeft het plan om de oorspronkelijke 
waterweg die door het huidige 
park loopt te herstellen, dit betekent 
dat wij zullen moeten verhuizen. 
Op zich pijnlijk na tien jaar mooie 
herinneringen, tegelijkertijd is het ook 
dé ultieme kans om alle mooie dingen 
van het huidige park mee te nemen 
en te onderzoeken waar vraag naar is, 
zodat we een nog vetter park kunnen 
creëren. 

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Ik heb het contact met het Urban Sports  
Netwerk pas recent overgenomen, dus 
trots zou niet het goede woord zijn. 
Het punt waar ik het meest enthousiast 
van word is het in kaart brengen van 
het Urban Sports-areaal en het maken 
van een plan van aanpak. 

Ook zie ik waarde in het combineren 
van de verschillende Urban Sports op 
één locatie. Veel van de banen die de 
mountainboarders gebruiken kunnen 
ook gebruikt worden met een BMX.  

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken of 
oplossingen waar je graag nog een 
Groningse versie van zou willen 
zien?
In België zit ook een 
mountainboardpark, Wanyi Park. Dit 
park is gebouwd op een oude skipiste. 
Zij hebben een park gecreëerd dat 
heel vet is voor zowel de beginner als 
voor gevorderden. Als kers op de taart 
heeft het park een skilift zodat je je 
voeten niet uit de bindingen hoeft te 
halen, maar gewoon door kan blijven 
gaan. 
Nog een pluspunt is dat er naast het 
park een camping is. Gezien ons park 
het enige in Nederland is, zou het 
voor ons ook ideaal zijn als we een 
slaapplek kunnen bieden aan mensen 
die van ver komen. 

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Met alle kartrekkers. Ik ben nog niet bij 
een bijeenkomst geweest, dus kijk er 
naar uit om met iedereen een biertje te 
kunnen doen.
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de galerij
Dit onderdeel is vaste prik in magazines die 
onderdeel zijn van de Urban Sports cultuur, dus 
konden wij niet anders dan er ook eentje maken. 
Even geen tekst, gewoon mooie plaatjes kijken.

Foto: Hobbe Hollands
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Foto: Hobbe Hollands

Foto: Hobbe HollandsFoto: Sander Rodenhuis



78 Foto: Hannah Stienstra78



79

Foto’s: Hobbe Hollands

Foto: Hannah Stienstra
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Foto: Hobbe Hollands

Foto: Sander Rodenhuis
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Wie ben je en hoe oud ben je?
Mijn naam is Ronnie Huisman en ik ben 
29 jaar oud. 

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Nee, van origine ben ik een Drent en 
kom ik uit Meppel. Ik woon ongeveer 
zes jaar in Groningen. Vanwege het 
afstuderen ben ik hier komen wonen, en 
ik ben blijven plakken om te werken en 
daarnaast weer te gaan studeren. 

Welke Urban Sport beoefen je?
Mijn Urban Sport is calisthenics, hoewel 
ik ook graag samen met de freerun 
community train. In mijn jeugd heb ik 
ook nog inline stuntskaten gedaan en 
in Meppel een skatepark gerealiseerd. 
Dus ik ben altijd wel op een manier 
betrokken geweest met Urban Sports. 

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Tien jaar geleden ben ik in Meppel 
op de sportschool begonnen met 
calisthenics. Er waren toen nog geen 
workout- of fitnessparken. Met een 
beetje geluk had je in de sportschool 
een plek waar je pull ups kon doen. 

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen 
die je zonder jouw passie niet had 
kunnen bereiken?
Dit is een veelzijdige vraag. Naast 
het ontwikkelen van discipline, 
doorzettingsvermogen en veel plezier 
biedt sporten ook structuur en een kring 
van gelijkgestemden aan. Maar wat 
misschien belangrijker is, is dat sport 
je ook weerbaar maakt. De hoeveelheid 

Calisthenics
Waarschijnlijk de sterkste Urban 
Sporters van dit hele magazine: 

calisthenics-beoefenaars.
In tegenstelling tot sporten in de 
sportschool gaat calisthenics niet 
alleen om sterker worden, maar 

ook over het hebben van controle 
over het lichaam en het uitdagen 

wat mogelijk is met eigen 
lichaamsgewicht. We zochten 

kartrekker Ronnie Huisman op.
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spierpijn, blessures en momenten van 
geen zin meer hebben, moeten allemaal 
overkomen worden. 
Daarnaast wordt sport een onderdeel 
van je identiteit. Ik werd door andere 
mensen als jong en sportief omschreven 
en dat creëert een bepaalde gunfactor. 
Sport wordt geassocieerd met hard 
werken en discipline. 

Zie je dit ook als een Urban Sport, 
of kun je er een eigen omschrijving/
term bij bedenken?
Niet per definitie urban. De essentie 
van calisthenics is dat je met 
lichaamsgewicht, waar je ook bent, kunt 
trainen. Urban Sports faciliteert hierin 
door parkjes aan te leggen en helpt 
communities te vormen.

Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Mijn voorkeur heeft Vrydemalaan en 
in de winter Oosterkade vanwege de 
verlichting. Maar Groningen heeft een 
divers aantal workoutparkjes waar je 
prima calisthenics kunt beoefenen. 

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker?
Ik werd later in het proces gevraagd 
om deel te nemen. Waar ik mij graag 
mee bezighoud, is het zorgen dat er 
voor Urban Sports in het algemeen een 
goede fundatie wordt gelegd waarop 
gebouwd kan worden. 

Waarom ben je je met de invulling 
van de Agenda gaan bemoeien? Was 
het beoefenen van de sport alleen 
niet goed genoeg?
De Agenda biedt de kans om niche 
sporten zoals Urban Sports goed weg 
te zetten en meer zichtbaarheid te 
creëren. Daarnaast is het een vrijwillige 
manier om een bijdrage te leveren aan 
de maatschappij. 

Welke dingen heb je zien veranderen 
in Groningen sinds je bezig bent met 
jouw sport?
De gemeente Groningen heeft 
ontzettend goed ingezet op het 
ontwikkelen van verschillende workout-
parkjes. In de tijd dat ik in Groningen 
woon zijn er alsmaar meer bij gekomen. 
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Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
Ik denk dat het voor de workout-parkjes 
belangrijk is om te kijken wat er is, en 
welke vraag er nog in de community 
ligt. Welke faciliteiten ontbreken 
nog? Daarnaast kunnen we focussen 
op onderhoud en het stimuleren van 
bedrijvigheid rondom de parkjes. 
Personal trainers die daar lessen geven, 
communities die opgezet worden, 
content creatie ter promotie van de 
plekken en wat je er precies kunt doen. 
Daarbij wil ik ook aangeven dat er 
synergieën zijn tussen andere sporten 
en calisthenics. Multidisciplinaire 
workoutparkjes waar meerdere Urban 
Sports bij elkaar komen zorgt voor 
ontzettend leuke kruisbestuiving 
van sporten en de tricks die gedaan 
worden. 

Is er een punt in de Agenda waar je 
zelf het meest trots op bent?
Over het algemeen zijn we op de 
goede weg. Ik probeer alert te blijven 
over de ideeën en wat er uiteindelijk 
gerealiseerd wordt. Wanneer we 
resultaten hebben, stel mij dan nog 
eens deze vraag!

Zijn er voorbeelden uit andere 
steden van bepaalde parken, 
oplossingen, etc. waar je graag nog 
een Groningse versie van zou willen 
zien?
Skills Garden Leer- en Sportpark 
Veendam. Veendam heeft een hotspot 
gemaakt van allerlei sporten en dit ook 
goed opgezet en uitgevoerd. 

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
De kartrekker die zijn flesje bier neerzet 
en een goede fles whisky erbij pakt. 

87



88

Van waardeloze 
skatestad tot       

Ergens in het voorjaar van 2019…
Het artikel dat ik schreef, ‘Waarom 
Groningen de meest waardeloze 
skateboardstad van Nederland is,’ 
deed flink wat stof opwaaien in de 
media. ROOD, de jongerenafdeling 
van de SP, had ook lucht gekregen 
van de erbarmelijke toestand van de 
skatevoorzieningen in de stad en ze 
benaderden ons om samen de strijd 
aan te gaan – de moeite waard om te 
proberen. Er volgden vele meetings in 

het clubhuis van ROOD waar we naast 
het drinken van Klok-bier een betere 
toekomst schetsten voor de skaters in 
Groningen. Een nieuwe, grote centrale 
skatevoorziening in de stad, dat was het 
eerste doel. De actiegroep bestond uit 
een bijzondere combinatie van skaters, 
BMX’ers en activisten die tijdelijk 
een pauze namen van het zichzelf 
vastketenen aan SHELL-tankstations om 
ons te helpen. Ik vroeg mezelf af of een 
nieuw skatepark belangrijker was dan 

Urban Sports 
walhalla 

door Bram Roenhorst

In de winter van 2019 publiceerde Bram Roenhorst een 
kritisch artikel over de staat van skateparken in Groningen, 
via Bladmedia en stadsblog Sikkom. Dit artikel werd door 
skaters en media opgepikt, en heeft geleid tot de oprichting 
van Rollend Groningen, gesprekken met de gemeente en 
uiteindelijk de bouw van het skatepark in het Stadspark. 
Inmiddels is het wel tijd voor een vervolg!
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het redden van de planeet, maar we 
konden de hulp goed gebruiken en de 
planeet redden kon altijd later nog.   

We hadden ondertussen ook een brief 
naar de gemeente gestuurd waarin 
we het probleem aankaarten en de 
vraag stelden waarom Groningen zo 
ver achterloopt op de andere grote 
steden in het land op het gebied van 
skatevoorzieningen. Als reactie kregen 
we terug dat ze zich niet herkenden in 
het ‘probleem’. Het werd dus tijd voor 
actie. Er kwamen verschillende ideeën 
voorbij: van het bestormen van het 
gemeentehuis tot een hongerstaking. 
Uiteindelijk kozen we ervoor om van 
karton een groot bord te maken met 
daarop ‘Rollend Groningen’ – de 10 
minuten eerder bedachte naam van 
onze actiegroep. In het midden van het 
bord plakten we een lijstje met onze 
wensen. Op een avond wachten we 
Wethouder Sport, Inge Jongman op en 
overhandigden haar het knutselwerk. Ze 
bedankte ons vriendelijk en na een kort 
praatje zagen we haar weglopen met 
een groot kartonnen bord onder haar 
arm. 

Op een dag in de zomer van 
2023…
Ik fiets in de namiddagzon over de 
Concourslaan, onder het viaduct door 
en kort daarna met een slinger de 
parkeerplaats op. Het is druk op het 
skatepark. De helft van de mensen is 
aan het skaten en de andere helft zit op 
de dubbele curb die al snel tot zitplek 
werd bekroond. Ik geef iedereen die ik 
ken of half ken een handgroet, want dat 
doen skaters. Als warming-up praat ik 
een kwartiertje met mijn skatevrienden 

over onzinnige zaken: we lachen 
hardop. Daarna pak ik mijn skateboard 
en rij ik – als een warm mes door de 
boter – over het nieuwe, vers gepolijste 
beton. Ik groet al rollend nog wat 
mede-skaters. De schaduw van de grote, 
groene bomen rondom het skatepark 
laten een kunstwerk achter op de vloer. 
Ik kan geen plek bedenken waar ik 
liever ben dan hier. 

Dus je knutselt zelf een kartonnen bord 
in elkaar en dan bouwt de gemeente 
een skatepark voor je? Zo gemakkelijk 
ging het helaas niet. In de jaren die 
volgden op de eerste kennismaking 
met de wethouder organiseerden we 
meerdere evenementen, spraken we 
in voor de gemeenteraad en hadden 
we vooral veel meetings – heel veel 
meetings. Samen met Wessel Oelen 
bezocht ik tientallen vergaderingen, 
commissiebijeenkomsten, 
raadsoverleggen, sportbijeenkomsten 
en netwerkborrels. Ik herinner mij 
nog een zware maandagmiddag, toen 
we op een ‘sportnetwerkbijeenkomst’ 
wegdommelden bij de presentatie 
van een sporter die zeer ruim de 
tijd nam om zijn voedingsschema 
van dag tot dag door te nemen. Na 
de presentatie dronken we als enige 
‘sporters’ een biertje aan de bar. 
Nadat we alle nootjes voor de gasten 
opgegeten hadden, gingen we zonder 
een woord met iemand gewisseld te 
hebben naar huis. “Soms is aanwezig 
zijn al genoeg,” zeiden we lachend 
tegen elkaar. Of het overleg dat we 
hadden in een Chinees restaurant over 
de toekomst van het Stadspark. Een 
van de commissieleden die deelnam 
aan het overleg, probeerde ons ervan 
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te overtuigen dat de locatie die we 
gekozen hadden voor het skatepark wat 
hem betrof totaal ongeschikt was. Ik 
deed mijn best om te luisteren, maar was 
te veel afgeleid door het stuk bami dat 
aan zijn snor hing. 

Toch waren er ook veel bijeenkomsten 
die succesvol verliepen. Samen met 
de goede hulp van de gemeente 
kwamen we stapje voor stapje verder 
in het proces. We vonden een locatie 
voor het skatepark, we gingen in 
gesprek met een fondsenwerver, er 
werden vergunningen goedgekeurd, 
we kozen een skateparkbouwer en er 
kwam geld beschikbaar. Wij zagen de 
gemeente al lang niet meer als grote 
boze pretbederver en omgekeerd 
raakten ze ook steeds meer aan ons 
gewend en leerden ze een hele 
nieuwe, groeiende doelgroep kennen 
– er ontstond een fijne samenwerking. 
Ook transformeerden wij als Rollend 
Groningen van een actie, knutsel- en 
bierdrinkclub uit tot een serieuze 
stichting met goede ideeën en 
skatecoryfeeën Hobbe Hollands 
en Andrys Wierstra als de laatste 
versterkingen. Als stichting sloten we 
ons in 2021 aan bij het Urban Sports 
collectief en werkten we samen aan de 
toekomst van Urban Sports in de stad. 
Als ik 10 jaar geleden verteld had dat we 
samen met de gemeente een Agenda 
aan het maken zijn hoe we de stad 
zo ‘Urban-Sports-vriendelijk’ mogelijk 
kunnen inrichten, werd mijn bier 
afgepakt of de dokter gebeld.      

Op 1 mei 2030…  
Op de fiets bedenk ik mij dat het 
misschien niet netjes is om de koningin 
op je te laten wachten, maar goed het 
is niet anders. Ik ben er gelukkig bijna, 
want ik zie het grote gebouw al boven 
het Euroborg-stadion uitsteken. Het lijkt 
maar een klein stadionnetje eigenlijk 
als je het zo ziet naast het nieuwe 
Urban Sports Centre Groningen. 
Ik parkeer snel mijn fiets en ik zie 
ze al staan: de afgevaardigden van 
Urban Sports-community met in het 
midden koningin Amalia (Willem is 
met vervroegd pensioen). “Sorry dat 
ik te laat ben voor de opening, zware 
avond gehad gisteren,” zeg ik tegen 
de koningin. De koningin: “Geen 
probleem, ik ben zelf ook kapot brak, 
ik stond om 6 uur nog in de Warhol… 
heeft iemand een schaar?” Na de 
feestelijke opening van het nieuwe 
Urban Sports Centre, fiets ik op weg 
naar huis nog even langs een van de 
vele Urban Sports Zones in de stad: 
stadsgebieden die ‘Urban-Sports-
vriendelijk’ ingericht zijn. Ik zie een 
oud mannetje zitten op een bankje. 
Hij werpt een blik op mijn skateboard 
en staat gelijk op. “Blijf toch zitten 
meneer,” zeg ik nog tegen hem. “Nee, 
ga alsjeblieft lekker skaten, bewegen is 
gezond voor de mens,” zegt de oude 
man.  
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“Nee, ga alsjeblieft lekker 
skaten, bewegen is gezond 

voor de mens,” zegt de oude 
man.  
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3x3 basketball
gespeeld door leaders 

Devario van Daal [l] en Emilija Dordevic [r] 
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Devario van Daal [l] en Emilija Dordevic [r] 

Wie ben je en hoe oud ben je?
Mijn naam is Ata Einolhagh en ik ben 
32 jaar oud.

Heb je altijd in Groningen gewoond? 
Nee, ik ben opgegroeid in Rotterdam, 
maar woon sinds mijn 21e al in 
Groningen.

Welke Urban Sport beoefen je?
Ik ben onderdeel van de 3X3 Basketball 
Community.

Hoe ben je hiermee begonnen, en 
waar?
Ik ben hier eigenlijk mee in aanraking 
gekomen doordat ik 3X3 Unites leerde 
kennen. Deze organisatie gebruikte 
de Urban Sports om lokale jongeren 
te bereiken en kansen te creëren voor 
deze doelgroep. Ik heb zelf van dichtbij 
gezien wat voor positieve impact dit kan 
hebben op jongeren en wilde hier dan 
ook graag een onderdeel van zijn.

Wat voor invloed heeft jouw sport 
gehad op je leven? Zijn er dingen die 
je zonder jouw passie niet had kunnen 
bereiken?
Ik heb jarenlang op het hoogste niveau 
gesport en dit heeft mij een heleboel 
skills gebracht. Skills die wij ook via de 
Urban Sport proberen over te brengen. 
Ook een groot deel van mijn sociale 
contacten ken ik via deze sport. Ik durf 
daarom met zekerheid te zeggen dat de 
sport een grote - en positieve - impact 
heeft gehad op mij.

Zie je dit ook als een Urban Sport, of 
kun je er een eigen omschrijving/term 
bij bedenken?
Urban Sport klinkt natuurlijk wel hip 
en stoer. Als je ziet welke impact we 
maken en welke kansen we creëren voor 
jongeren denk ik dat we onszelf met die 
naam toch te kort doen. Welke naam 
het dan wel zou moeten hebben, geen 
idee.

“Ik heb zelf van dichtbij 
gezien wat voor positieve 
impact dit kan hebben 
op jongeren en wilde 
hier dan ook graag een 
onderdeel van zijn.”

3x3 Basketbal is een van de weinige teamsporten die onder 
de paraplu van Urban Sports vallen. 3x3 Unites is een 
overkoepelende organisatie die zorgt voor activiteiten, be-
geleiding en meer. Ata Einolhagh vertelt ons over zijn rol als 
3x3 Coördinator in Groningen.
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Wat is je vaste locatie om hier mee 
bezig te zijn?
Wij proberen deze sport echt 
toegankelijk te maken voor iedereen en 
bieden dit daarom juist aan in de wijk 
zelf. We zijn op dit moment wekelijks 
actief in vier wijken van Groningen. 
Daarnaast organiseren we stadsbreed 
ook een aantal events per jaar. Deze 
vinden vaak plaats bij Europapark.

In welke vorm ben jij bezig als 
kartrekker?
Ik coördineer alles in de stad. Dit begon 
met het verzorgen van onze Leader 
Course-opleiding waarbij we jongeren 
uit de wijk opleiden tot rolmodel in de 
wijk. We proberen hen na afronding 
ook actief in te zetten in de wijk. Mijn 
taak, naast het aansturen van deze 
leaders, is onder andere om verbinding 
te zoeken met andere initiatieven en op 
zoek te blijven naar mogelijkheden om 
onze activiteiten te blijven continueren 
en groter te maken zodat we nog meer 
impact kunnen maken.
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Waarom ben je je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet 
goed genoeg?
Wij geloven heel erg in het verbinden, 
en hoe meer mensen met eenzelfde 
intentie de krachten kunnen bundelen 
des te groter het succes. 

Welke dingen heb je zien veranderen 
in Groningen sinds je bezig bent met 
jouw sport?
Het feit dat dit nu op de Agenda staat is 
volgens mij een bevestiging dat Urban 
Sports echt leeft in de stad en dat deze 
community alleen maar aan het groeien 
is!

In hoeverre ben je daar zelf 
verantwoordelijk voor?
We organiseren nu al sinds een jaar 
of drie verschillende opleidingen, en 
bieden sindsdien ook verschillende 
activiteiten aan in de stad. Door 
jongeren actief in te zetten en hun 
eigenaarschap te geven over de 
invulling in hun eigen wijk zien we dat 
ze daar het verschil kunnen maken. Zij 
hebben namelijk de toekomst.

Op welke manier gaat de Urban 
Sports Agenda bijdragen aan 
de verbetering van jouw sport in 
Groningen?
We hopen inderdaad dat we op deze 
manier een aantal spots kunnen creëren 
in de stad waar de Urban Sports terecht 
kunnen en trots op kunnen zijn. 

Zijn er voorbeelden uit andere steden 
van bepaalde parken, oplossingen, 
etc. waar je graag nog een Groningse 
versie van zou willen zien?
Ik denk dat het Younity-pand in Utrecht 
een mooi voorbeeld is waar meerdere 
sporten samen komen en bestemd is 
voor jongeren. Het 3X3 Court in het 
Nelson Mandelapark in Amsterdam is 
ook echt een mooi voorbeeld. Dit veld 
is gecreëerd door jongeren en je ziet 
ook wat voor positieve bijdrage dit heeft 
aan de wijk.

Met welke kartrekker zou je nog 
weleens een biertje gaan drinken?
Met allemaal, zodra we weer een mooie 
mijlpaal bereiken in dit proces!
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Rollerskate

Groningen
Wie ben je en hoe oud ben je?
Edi: Ik ben Edi, aka ‘Fluffy’ en ik ben 25 
jaar.
Marsha: Ik ben Marsha, aka ‘Mellow Marsh’. 
Ik ben net 24.

Heb je altijd al in Groningen gewoond? 
E: In 2016 verhuisde ik van Tiel, een klein 
stadje in het westen van Gelderland, naar 
Groningen om Biologie te studeren aan de 
universiteit. Ik koos er toen onder andere 
voor om hier te komen studeren omdat 
Groningen voor mij toch wat ‘knusser’ 
aanvoelde dan de andere steden waar ik een 
vergelijkbare studie had kunnen doen.
M: Ik kom uit Assen, ik woon nu vijf jaar in 
Groningen. Ik verhuisde voor de studie en 
de liefde, maar ben minstens zo verliefd op 
Stad. 

Welke Urban Sport beoefen je?
Rolschaatsen! Buiten tochtjes, dans- en 
parkskaten, binnen vooral Roller Derby.

Hoe ben je hiermee begonnen, en waar?
E: Zes jaar geleden ging ik naar Skatefever, 
een indoor roller disco in de buurt van 
Rotterdam, als uitje en bij het zien hoe 
anderen sierlijk over de dansvloer rolden 
was ik op slag verliefd op rolschaatsen. 
Ik kocht zo snel mogelijk mijn eigen paar 
en oefende vooral ‘s avonds laat in mijn 
eentje op verlaten parkeerplaatsen, omdat 
ik niet wilde dat anderen zagen hoe vaak 
ik onderuit ging. Ik heb in mijn leven heel 
veel verschillende sporten geprobeerd en 
vrij snel opgegeven, maar er was iets aan 
rolschaatsen wat mij liet doorzetten ondanks 
dat ik er in het begin totaal niet goed in was.
M: Ik ben een echte pandemic skater: 
in 2020 zat ik thuis niets te doen. Ik zag 
een video over rolschaatsen en was op 
slag verliefd! Ik kocht een paar, klungelde 
wat aan en zo ging het steeds een beetje 
beter. Later dat jaar vond ik Roller Derby 
Groningen, de roller derby-vereniging van 
Noord-Nederland. 

Tijdens het maken van dit magazine 
haakten de rolschaatsers van Rollerskate 
Groningen op het laatste moment aan bij 
de vergaderingen. Een mooie reden om 

Marsha Boes [l] en Edi Hoogenboezem [r] 
nog even snel wat vragen te sturen, voor dit 

magazine naar de drukker werd gestuurd! 
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Rollerskate Waar ik eerst dacht ‘dat is niets voor mij’, 
beuk ik nu toch met veel plezier mijn 
teamgenootjes van de baan op training.

Wat is je vaste locatie om hier mee bezig 
te zijn?
E: Voor dansskaten is de Euroborg mijn 
vaste plek en voor parkskaten ga ik meestal 
naar het nieuwe skatepark in Stadspark. In 
de praktijk breng ik echter nog steeds het 
meeste tijd op m’n rolschaatsen binnen in 
een sporthal door, bij roller derby. Buiten 
zijn er in Groningen op het moment helaas 
weinig geschikte plekken om te rolschaatsen, 
zeker tijdens de herfst- en wintermaanden.
M: Met RDG trainen we op maandag- en 
vrijdagavond in de sporthal in Selwerd. 
Buitenkun je nauwelijk rollerskaten; een glad 
stukje asfalt, als het regent overdekt, blijkt 
verrekt lastig te vinden.

In welke vorm ben jij bezig als kartrekker? 
Samen startten wij 2,5 jaar geleden de 
WhatsApp-groep Rollerskate Groningen, 
waar we met vrienden afspraken om samen 
te skaten. Inmiddels is dat uitgegroeid 
tot een groep met 80 skaters en deze 
zomer maakten we een Instagram aan, 
@Rollerskategroningen. Vorig jaar 
organiseerde Marsha haar eerste tochtje, 
dit jaar organiseerden we er eentje met 
beginners en eentje door de stad. Ook 
gaven we voor het eerst een workshop, dat 
was zo leuk: dat zijn wel plannen voor de 
toekomst! We nemen kleine stapjes, omdat 
we het beiden erg druk hebben en ook veel 
dingen voor de Roller Derby-vereniging 
doen. Maar we vinden het in ieder geval 
fantastisch om iets voor de community in 
Groningen te betekenen. Cruisen door de 
straten, jammen op muziek en met z’n allen 
bovenaan de halfpipe staan: dat geeft zo’n 
bijzonder gevoel, dat moet gewoon een 
plaats krijgen hier in Groningen.

Waarom ben je je met de invulling van 
de Agenda gaan bemoeien? Was het 
beoefenen van de sport alleen niet goed 
genoeg?
E: Ik merk dat er veel rolschaatsers zijn 
die wel willen oefenen, maar geen plek 
in Groningen kunnen vinden waar ze het 
gevoel hebben dat ze dit in een veilige 
omgeving kunnen doen. Vooral voor 
beginners is dit lastig en ik heb het idee dat 
een groot deel om deze reden de hobby 
snel weer op geeft. Ik vind dat ontzettend 
jammer en hoop dat ik hier iets aan kan 
veranderen. Rolschaatsen heeft mij zoveel 
gebracht en ik gun anderen dat zij ook de 
mogelijkheid krijgen om uit te vinden wat 
het hen kan brengen. Door rolschaatsen 
meer op de kaart te zetten bij de gemeente 
en evenementen te organiseren, hoop ik dat 
er meer ruimte voor ons komt. Toen we laatst 
voor het eerst een workshop organiseerden, 
werd daar zo positief op gereageerd en 
was er veel vraag of er een vervolg komt. 
Dat zegt voor mij wel dat Marsha en ik op 
deze manier iets kunnen betekenen voor de 
community.
M: Ik ga ook wel eens alleen een rondje 
rolschaatsen voor de rust hoor. Maar dit 
samen doen is gewoon zo veel leuker. Ik 
ben een heel ondernemend persoon en 
organiseer graag dingen, dus dan ga je 
automatisch op zoek naar manieren om 
mensen samen te brengen - en dat te gaan 
doen waar je allemaal zo’n passie voor hebt. 
Ik vind het leuk om alle andere Urban Sports 
en hun kartrekkers te leren kennen, en om 
zelf mijn steentje bij te dragen met onze te 
gekke sport. Daarin heb ik Edi ook wel heel 
erg gevonden, samen plannen maken is echt 
10x leuker.

Wat kunnen we van Rollerskate Groningen 
verwachten het komende jaar?
Meer tochtjes, workshops en (jam)sessies! 
Wij blijven ons ding doen, want we zijn er 
zeker van dat de rolschaats community in 
Groningen steeds meer tot bloei zal komen. 
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Bedankt!
Volg een aantal van de kartrekkers via de volgende kanalen:

@rollendgroningen
@dirtparkgroningen
@84studios.nl
@colosseum_050
@kloostertom
@thespotgroningen
@alles_op_rolletjes
@mountainboardpark
@3x3unitesgroningen
@rollerskategroningen

En bedankt aan alle lokale merken die Groningen supporten!



9999



Magazine, 2023

Urban Sports Agenda


